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LOS Angus. emaromm, Tugs M, AUGUST 24, 1971, 0#33 A.M. 
ftio0013.mumk 

TWCOURTs GoOd morning. 

People against Watson. 

Let the record show all jurere and counsel and 

defendant present. 

Sgt. Galindo. You are atill under oath; would you 

state your name;  please? 

THE WITNESS* Danny Galindo. 

DANNY GALINDO, 

resumed the stand and testified further as follows* 

DIRECT SEAM/NATION (Continued) 

S'YtR.RAY1 

4 	Sgt. Galindo, were you preeent when Mr. La Bianca's 

body was removed? 

Yes, 1 was. 

4 	And 14114t, if anything, did you do to the cord that 

was running around Mr. La Bianca's neck to the massive white 

lamp? 

I clipped the cord with a nail clipper summit the 

base of the lamp as possible. 

4 	New, one thing I didn't ask you yesterday, you 

said you removed the fork from zr. La Bianca' .sstomach. Mow 

did you remove the fork* did you just pull it out with your 

hand, or what did you do? 

No, 1 used the nail. clipper and.  reversed the hook 

1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

27 

28 

000005



2370 

on it. and raised it up and a string with a loop was attached 

to it by the, deputy coroner, and it was taken into custody in,  

that manner, 

Bo. in other words, you didn't touch it with your 

hands? 

No, didn't. 

% 	Now, after the body.  of Mr. La Bianca was removed 

did you. notice if there was anything below his body? 

Yes, I did. 

a 	what did you notice? 

T noticed a mass of blood directly beneath where 

the body had lain, around what would be the chest area or the 

back area; and the blood continued all up the side of the 

couch on the right side of the, couch, and there was still, more 

traces, more massive traces of blood on the seat, the leading• 

edge of the couch; therefore, he appeared to have been sitting 

before. 
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MR. Mat Counsel, nay it be stipulated that the male 

body depicted in Exhibit 92, about which Sgt. Galindo testified 

yesterday, is Lena La niinei. 

MU. =ITS: So stipulated. 

MR, BUBRICE: So stipulated. 

% 	BY MR. KAY1 Sgt. Galindo, showing you Exhibit 

200, which I showed you yesterday, it appears on this exhibit 

that there are the words "Open Door" and it is pointing to a 

door in the La Bianca house. 

Is this the door leading into the dining room? 

No. It would be the door -- well, it would be the 

dining room den type of affair. 

a 	Okay. And was that door ajar when you got there? 

It was wide open, yes. 

a 	You got there at 1:00 a.m. in the morning? 

Yes, sir. 

a 	That would be the morning of the 11th? 

That is right. 

Did it appear to you that in the living room where 

Mr. La Biances body was found, that there was any struggle? 

Not in my opinion. 

a 	So in your opinion, there was no struggle in the 

living room where Mr. La Bianca's body was? 

That is right. 

% 	Sergeant, I show you Exhibit 93, 212, and 213. 

Are those accurate photographs of the way Mrs. La Bianca's 

body looked when you observed it? 

a. 	Yes, air. 
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And did you notice any signs of a struggle in. the 

bedroom- area where Mrs.. La Bianca*, body was .found? 

	

A. 	Bo, sir, none other than the' fact that the table 

lamp on the left side of the bed had toppled over across the 

head of the bed and also the table lamp on the right side of 

the bed had toppled over from its stand. 

So there ware two lamps on the floor? 

	

A. 	1o. One lamp was on the bed, at the head of the, 

bed, and the one from the right side .of the bed had toppled 

over. No other signs of struggle other than that, 

	

a 	All right. 4hat was ;rs. La Bianca wearing when 
you found her? 

	

1 	She had on a pink either shortie nightgown or.  

peignoir and she had on a blue .slipover type bathrobe, at least 

I thought it was a bathrobe. 

Did you notice anything to be around --yell, first 

did you notice anything to be over Mrs. La Bianca's head? 

when I first observed her, she had a blue bathrobe 

over her head and there was a portion of either pink or salmon 

colored towel protruding from underneath her chest area. 

So the clothes were all pulled up over the front 

portion of her body? 

	

A. 	Yes. 

Was she lying face down? 

	

A 	She was lying face down. 

In other words, the area from her back down to her 

feet was nude; is that correct? 

That is correct. 
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I 
	

0, 	And you could see that without removing any of 

2 her clothes? 

	

3 
	

A. 	That is true. 

	

4 
	

4 	Did you notice any typo a wounds in that area? 

	

.5 
	

A 	Yes, t did. 

	

6 
	

What typo of wounds? 

	

7 
	

I saw innumerable puncture wounds of varying sixes, 

	

8 	some which appeared to be double punctures and some appeared 

	

9 
	

to be larger holes, which would have indicated to me a differ- 

10 int kind of weapon was used for those wounds. 

	

11 
	

5 	Did you notice whether or not after Mrs. La Bianca 

	

12 	was moved, whether or not she had a pillow case over her head? 

	

13 	 Yes. Later when she was turned over and just 

	

14 	before being removed, I noticed that there was a pillow slip, 

	

15 	similar to the one found on Lena La Bianca, also completely 

	

16 	enveloping her head and a pbrtion of her body. 

	

17 	
5 	So, in other words, both Mr. and Mrs. La Bianca 

	

18 	had pillow cases over their heads? 

	

19 	
A 	Right, yes. 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

27 

28 

000009



2374 

Q 	New, did you notice anything to be tied *round Mrs. 

LO, Blanca's. mak? 

	

A 	Tee, Sir; there was 4 lamp cord, the male end•of 

the plug appeared to be tied around her neck; and the cord 

ran, underneath her body, underneath her right leg and toward 

the base of the lamp which had been knocked on the floor and 

had fallen in the same longitudinal line,ss the body of Mrs. 

La Bianca. 

$o, in other words, Mr. and Ilk's. La Bianca both 

bad pillow cases over their heads and they both had lamp cords 

tied around their necks which were attached to lamps? 

That's correct. 

	

Q 	Did you notice whether or not Hrs. La Bianca's 

hands ware tied? 

	

A 	Yes.. 

	

Q 	Were they? 

No, they were not. 

How were her hands and arms situated when you 

observed her on, the floor? 

	

A 	Her left hand was twisted with the palm dawn under- 

neath the right side of her abdomen, or the abdomen area; and 

her right arm was clear and kind of above or at the level of 

the shoulder. 

	

Q 	Now, Sergeant, did you make a search of the L4 

Bianca house to determine whether or not any ransacking had 

taken place or whether or not there were any items of value 

present? 

A 	Yes, sir, I did. 
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Q 	And did you deterains *ether or not there bad 

bean app. ransacking? 

	

A 	There was no sign of ransacking. 

Ail right. 

Did you see any items -- did you find any items 

of value? 

	

A 	I found many itees of valuai. 

	

Q 	All right, what were sone of the items that you 

found? 

	

A 	I found a number of pieces of expensive appearing 

jewelry, including rings, necklaces._ I found 

	

Q 	where were these rings and necklaces? 

	

A 	All. right, there were three rings and I believe 

that two of then cans off the night stand on the left aide 

of the bed. 

Is this the bedroom in which Mrs. La Bianca's 

body was found? 

	

A 	Yes, sir. 

Q 	Were these rings plainly visible? 

	

A 	They were plainly visible on top of the night 

stand. 

One of them was a yellow metal ring with many white 

stones in it. 

Q Did they appear to be diamonds, to you? 

They appeared to be diamond*, to me, and it 

appeared to be a gold setting, and there was a Lady's ring 

with what appeared to be white gold and many stones which. 

appeared to be diamonds to me; and there was another ring 
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labeled "Starlings" and had stones that t couldn't identify 

as one thing or inothar, really. 

Q 	'What slim did you find? 

A 	There was a dollar bill lying on the floor at 

the base of the night stand on the left side of the bed. 

In the hallway just north of the tbreshhold into 

that room, a series of drawers underneath the linen closet 

and on the top loft..hand drawer I saw a number of pieces of 

women's jewlrywhich I would not classify as costume. jewelry. 

I know 	personally feel that sawyers gold 

settings and diamonds, and some with pearls in them. 

Q 	Did you have to unlock anything to gain access 

to these items of jewelry? 

A 	No, no; the drawers open easily. There is no 

need to lock anything. 

You could open it with your hand? 

A 	Right; they were not equipped with latching devices. 

Also in the hallway on a dresser then, was 

there were two cameras, expensive cameras, or expensive 

appearing cameras with different types of lenses. There were 

binoculars. 

Were these ceeeras in plain view? 

A 	/es, they were in plain view. They were on top 

of the dresser. 

In the wardrobe closet in that same bedroom where 

Mrs. La Bianca was found there was a shotgun and a rifle, I 

believe it was a.30-06, I couldn't swear to it. 

There was what I thought was an expensive fur coat. 
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Q 	Did you have to unlock anything to gain access 

to those, items? 

A 	No, sir. 

In the rear den, in the rear-most toga, the 

rear-most left-most room in the house, we found a number of 

personal records; and in that set of records we found a 

checkbook in which there were soEM .'420 in one-dollar bills. 

000013



Q 	Did you find any coin. collections? 

A 	We found, oh, perhaps 50 or 60 coins in that same 

den; and also in the center room, which would be just east. of 

the den, there were an additional 25 or 30 coins which appeared 

to be of some value. 

I'm not a numismatist, but I know that some of 

those coins were rather antique. 

Q 	Were some of them foreign coins? 

A 	Yes, sir. 

Q 	Did you find a bag of mint nickels? 

A 	Later, not in the house; we found a bag with 

$200, face value, worth of mint nickels in the trunk  of the 

La Bianca automobile which was parked in front of the' residence 

Q 	Was that a Thunderbird? 

A 

Q 	Did. you find a woman's purse inside the house? 

A 	Yes, sir, I did. 

Q 	And did you find any wallet inside that purse? 

A 	No, no wallet. 

Q 	Did you ever find Mr. La Bianca's wallet? 

A 	Yes. 

Q 	Where did you find that? 

A 	It was in the glove compartment of the vehicle 

which was. parked in front of-the family residence. 

Q 	Did Mr. La Bianca appear to have any item of 

value on his wrist when his body was found? 

A 	I only noticed a wristwatch, what appeared to be 

a wristwatch. 
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Did it appear to be,  an expensive wristwatch? 

A, 	It wee a. gold band; I eouldit't see the. face of 
but 

the watchtAit was a gold band. 

This was, still on his wrist? 

A 	Eight, and• his hand remained tied until he got 

to the Coroner's office so I didn't see the. face. of the watch. 

Did you ever cheek the closets to determine 

whether or not any of the clothing had been disarranged? 

A 	Yes, sir. 

Q 	And what did you determine? 

A 	I determined that there was no disarrangement. 

I, of course, don't know what the previous 

arrangement had been before., but there didn't appear to be 

any ransacking, 
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Q 	And did the drawers in the house appear to be in 

eland position, generally speaking? 

A. 	Yes. They were all closed. 

MR. EAT: I have no further questions. 

Mit. =BRIM ik) questions. 

MR. aural No questions. 

THE COM: Thank you, Sergeant. You may be excused. 

MR. xarrat I do have one question. 
THE COURT: He has one question. 

CROSS.EXAM1NATION 

BY MI t E H 

Sergeant, were. Mrs. La Hianca's bands tied in any 

way? 

A 	No. 

Q 	Or wrists I should say? 

A 	No, sir, they were not tied. There were no cords 

or wires or thong* or anything wrapped around her wrists at 

that time when I saw her. 

MR. aura: I have nothing further. 
THE COUNT: Thank you, Sergeant. You maybe excused. 

MR. UT: The people will call Sgt. Cary Erode. 

THE, CLERK: Raise your right hand, please. 

You do solemnly swear that the testimony you may 

give in the cause novpending before this court shall be the 

truth, the whole truth, and nothing but the truth, so help you 

sod? 

THE WITNESS: I do. 
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GARY' L. BUM, 

called as a witness by the people, testified as follows: 

THE CLERK: Thank you. 

Take the stand. Be seated. Would you state and 

spell your name, please. 

THE WITNESS: Gary L. Broda, 

DIRECT EXAMINATION 

BY MR. KAY: 

Q 	Sgt. Broda, what is your occupation. and current 

assignment? 

A 	Sergeant of police for the city of Los Angeles, 

presently assigned to the detective bureau. 

Q 	Directing your attention to August 1969, where 

were you assigned? 

A 
	

1 was assigned as an investigator to Robbery-Homici e 

Division. 

Q 	How long have you been a police officer? 

A 	It will be 11 years in February. 

Q 	Sergeant, directing your attention to the 11th of 

August 1969 at approximately 10:00 a.m., did you have occasion 

to be in the Los Angeles County morgue? 

A 	Yes. 

Q 	And did you observe the body of Leno La Bianca 

there at that time? 

A 	Yes. 

Q 	Was that the first time that you had seen Mr. 

La Bianca in the morgue? 
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A 	Yes. 

Did you sea anyone remove a pillowcase from the 

heed of Mr. Le Bianca? 

	

A 	Veg. 

	

Q 	And who did you see remove the pillowcase? 

	

A 	Dr. Katsuyama. 

	

Q 	Sergeant, after. the pillowcase was removed from 

Mr. La Bianca's head, what if anything did you notice? 	• 

	

A 	I noticed a wound to the center portion of Mk. 

La Bianca's neck and also a handle of a knife protruding from 

.the neck, from the wound. 

	

Q 	Sergeant, I show you people's exhibit 210 for 

identification. 

Do you recognize that knife? 

	

A 	Yes. 

	

Q 	Does it have your initials on it? 

	

A 	No, it does not. It has an inscription, the mike 

of the knife on the blade. 

	

Q 	Was this the knife that you saw sticking in Leno 

La Bianca's throat? 

	

A 	Yes. 

How far into Mr. La Bianca's throat was the knife 

imbedded? 

	

A 	All the way up to the wooden handle. 

	

Q 	In other 'words, when you saw it you could not see 

the blade? 

	

A 	No. 

	

Q 	Is that correct, you could not see the blade? 
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MR. RAY: 	Your Roam, % have a photograph marked people's 

216. 

May it be remarked 216 for the purpose of. this 

trial? 

THE count 	It may be so marked. 

Q 	BY MR. KAY: 	Sgt.. Brads. I. show-  you people's 

exhibit 216.. 

Do you recognize what is. depicted in that photograph? 

A 	Yes. 

Q 	What is depicted in that photograph? 

A 	Mr. La Bianca at the county morgue and there is the 

handle of the knife protruding from the wound in the neck. 

Q 	And is this an accurate photograph of how the knife 

appeared to be imbedded in Mr. La Bianca 's throat at the time 

you saw it? 

A 	Yes. 

Q 	In the county morgue? 

A 	Yes. 

MR. KAT: 	I have no further. questions. 

MR. =BUM No questions. 

MR.748ITR: 	No questions. 

TUE COURr: 	Thank you. 	You may be excused. 

MR. BUDLIOSI: 	Call Dr. Netsuyamm. 

TEE CLERK: 	Raise your right hand, please. 

You do solemnly swear that the testimony you may 

give in the cause now pending before this court shall be the 

truth, the whole truth, and nothing but the truth, so help you 
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1 COd? 

2 me wrness: I do, 
3 

4 DAV/D M.XSUVAKA, 

celled as a witness by the people, testified as follows: 

THE CLERK: Thank you. 

Take the stand and be seated. 

Would you state and spell year new., please. 

THE WITNWS: My name is David M. Xatsuyame„ X'agit-s-u.1- 

aost-a. 
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DIRECT EXAM/NATION 

BT MR. BUOLIOSI: 

Are you a medical doctor duly licensed to practice 

medicine in the State of California? 

A 	Yes, I am. 

And your present occupation it what? 

A 	I am Chief Deputy Medical Examiner for the County 

of Los Angeles, Coroner's office. 

MR. MUM: May it be stipulated that the doctor is 

an expert in the field of medicine and autopsies? 

MR. MUCK: Sure. 

MR. BUGLIOSI: So stipulated? 

MR. BUBRI0X: So stipulated. 

Q 	IT MR. BUGLIOSI: How many autopsies have you 

performed, Doctor? 

A 	I kept a running count for about 2,000 cases and 

that was, a number of years ago. I have not really kept an 
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accurate count since then. 

	

Q 	Directing your attention to the. date August the 

11th, 1969, did you perform an autopsy 'upon the body of Law 

La Manes? 

	

A 	Yes , I did. 

	

Q 	And where did you perform the autopsy? 

	

A 	At the office of the Coroner, medical examiner, 

County of ,Los Angeles, at the lower floor of the Hall of 

Justice. 

	

Q 	About what time of day? 

	

A 	On Leno La Bianca approximately 1:30 p.m. on the 

afternoon of August the litho  1969. 

	

Q 	And you reduced your autopsy findings to a written 

autopsy report? 

	

A 	Yes. 

	

Q 	And you have that report with you? 

	

A 	I have original and several copies. 

MR. BUGLICS1: Any objection to the doctor referring 

to that report during his testimony/ 

MR. BUBRICK: No. 

	

1 	BY MR. BUGLIOSI: As a result of the autopsy 

examination of Lena La Bianca, Doctor, did you form any opinion 

as to the cause of death? 

A 	Yes, I did. 

Q 	And what is that opinion? 

A 	That the cause of death was due to multiple stab 

wounds to neck and abdomen causing massive hemorrhage. 

MR. RUGLIOSI: Your Honor, I have here a photograph 
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I. 

2 

previously marked people's 217. 

May it be remarked people's 217? 

THE COURT: It may be so marked. 

MR. BUGLIOSI: I have another.  photograph previously 

marked people's 218. 

May it be remarked people's 218? 

THE COURT: It may be so marked. 

MR. BUOIXOSI: I have another photograph, previously- 

marked 219. 

May it be remarked people's 219? 

THE COOT: It may be so marked. 

MR. BUGLIOSI: I have another photograph previously 

marked people's 220. 

May' it be remarked people's 220? 

THE COURT: Yes. 

MR. BUGLIOSI: I have another photograph previously 

marked people's 221. 

May it be remarked people's 221? 

THE COURT: It may be so marked. 

MR. BUGLIOSI: I have another photograph previously 

marked people's 222. 

Mey it be remarked as people's 222? 

THE COURT: It may be so marked. 

MR. BUGLIOSI: I have another photograph previously 

marked people's exhibit 223. 

May it be remarked people's 223? 

THE COMM: Yes. 

MR. BUGLIOSI: I have another photograph previously 
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tacked people's 224. 

Mar it be remarked people's 224? 

TUE count It may be so marked. 

MR. BUOLIOSI: I have another photograph previously 

marked 225. 

May it be remarked people's exhibit 225? 

THE count It may be so marked« 

MR. BUOLIOSI: I have another photograph previously 

marked 226. 

May it be remarked people's 226? 

THE COURT: It may be so marked. 

Q 	BY MR. BUGLICS1: Doctor, I show you exhibit, 

people's eXhibit 217 for identification: 

Was that photograph taken under your direction at 

the County Coroner's office? 

A 	Yes, it was. 

Q 	Oa August the 11th? 

4 	On August the 11th. 

Q 	What is shown is that photograph? 

A 	This shows part of the body)  the upper portion of 

Mr. La Bianca's body, with the neck portion exposed. It 

includes a portion of the head, neck, and upper portion of 

the chest. 

Q 	Also the knife protruding from the neck; isn't that 

right? 

A 	Yes. There is a knife protruding from the front 

of the neck. 

Q 	Was that knife protruding from Mr. La Bianca') neck 
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2 

3 

just before.  you conducted the autopsy? 

A 	It was underneath the .w wheal originally saw 

the remains there was a pillowcase covering this knife. In 

the course of photographing and removing the pillowcase, the 

knife was exposed. 

Q 	Did you personally remove the knife from Mr. La 

Bianca's throat? 

A 	!es, 1 did. 

Q 	I show you people's 210 for identification, a 

knife. Have you ever seen that knife before? 

A 	Yes, 1 have. 

Is this the knife that you removed from Mr. La 

Bianca's throat? 

A 	Yes, it is. 

As depicted in people's 217, the photograph? 

A 	Yes, it is. 

show you people's 218 for identification. 

Was this photograph also taken under your direction 

on August the 11th at the Coroner's office? 

A 	Yes, it is. 

Vhat is shown in that photograph? 

A 	This shows the appearance of the back of Mr. La 

Bianca from about, actually, the mein portion of his back. 

I show you people's 219 for identification. 

Is that also a photograph taken under your directio 

on. August the llth at the Coroner's office? 

A 	Yes, it is. 
Q 	What is shown in that photograph? 
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A 	This shows the right sidz of the face and neck and 

2 the upper chest on the right side of Mr. La Bianca. 

3 
	 fl 	I show you people's 220 for identification. 

4 
	 What is shown in that photograph? 

5 
	 A 	This photograph shows the hands of Mr. La Bianca 

6 with some leather strips that have tied the hands together and 

7 attached to thatt  the leather strip-tags, to facilitate us 

8 in removing the leather strips without disturbing the knots 

9 that were in the leather strips. 
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1 

3 

	

0 	Could you call these leather strips 'leather 

thongs*? 

Yfas, they can be called thongs. 

Okay; were these leather thongs tied around Mr. 

La Bianca's wrist, when Mr. La Bianoes body arrived at the 

coroner's office? 

	

A. 	Yon, they were. 

Haw were they tied around his wrist* loosely, 

medium tight -- 

	

et 	They were of medium tightness; they could be 

Moved around slightly, although they could not be slipped off 

without cutting. 
• 

Did you remove the leather thongs shown in Peoples 

220 from Mr. La Bianca's wrists? 

Yes, I did. 

I show you Peoples Exhibit No. 241; have you 

ever seen those leather thongs before? 

Yes, I have. 

	

a 	Where did you see those for the first time? 
1 	They were around the wrists of Mr. La Bianca and 

the tags were placed upon them with the strings attached to 

preserve the knots that are in place. 

These are the leather thongs that you have been 

referring to in your testimony? 

Yes, they are. 

a 	These are the same leather thongs that are shown 
n this photograph, Peeples 220? 

Yes, they are. 
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I show you. People's 221 for identification. 

Was that also a photograph taken under your direc-

tion on August the llth at the coroner's office? 

Yes, it is. 

What is shown in that photograph? 

This shows the upper portion of Mr. La Bianca, with 

a pillow case, as in place when he arrived with the electrical 

cord still in place. 

0 	You say the pillow case was around -- or, was 

over his head when his body arrived at the coroner's office? 

Yes, it was over;, it was also over the knife that 

was in his neck. 

And around the pillow case was wrapped what? 

A length of electrical cord with a plug. 

4 	Did you remove the pillow case and the electrical 

cord from around Mr. La Bianca's head? 

h. 	Yes, I did. 

MR. 2UGL/061: Your Honor, I have here en electrical 

cord previously marked People's 228. 

May it be remarked People's 228? t don't believe 

it has been remarked. 

THE COURT: It may be so marked. 

BY MR. BUGLIoS11 Showing you People's 228 for 

identification, Doctor, have you ever seen that electrical card  

before? 

A. 	Yes, I have. 

a 	Is this electrical cord that was wrapped over the 

pillow case which was on top of Mr. La Bianca's head? 

000027
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2 

3 

	

lig 	Yes, it was. There is one portion that ill not -- 

	

a 	Yes, I will show you that in a second. 
Did you remove this electrical cord? 

Is this the electrical cord that is shore►  in 

People's 221, the one that you removed from around Mr. La 

Biances neck? 

	

A. 	Yes, it is. 

MR. BUOLIOBI: Your HAnor, I have here the plug on an 

electrical cord, previously marked People's 229. 

May it be remarked People's 229? 

TR! COURT: It may be so remarked. 

BY MR, BUGLIOS/1 I show you People's 229. Rave 

you ever seen that plug before? 

	

A. 	Yes, I have. 

	

Co- 	Where did you see that for the first time? 

	

A. 	This was a portion of.the electrical cord that 

was wrapped around the pillow case-covered head of Mr. La 

Bianca. 

so, People's 229, this electrical plug, originally 

belonged, or was a part of People's 2211, the electrical cord? 

11. 	Yes, it sins. 

	

0 	And you cut the plug off? 

In the course of removing it, it was cut. 
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1 
	

0 	Showing you People's 222 for identification, is 

2 this oleos' photograph taken on August llth at the coroner's 

3 office under your direction? 

	

4 
	

Yes, it is.- 

	

5 
	

4 	What is shown in that photograph? 

	

6 
	

It shows the upper chest, the left side' of Mr. 

7 La Bianca's neck and face and also shows the knife and how it 

a was found in his neck. 

	

9 
	

Showing you People's 223 "for identification, what 

10 is shown in that photograph? 

	

11 	 This 223 shows a photograph -- is a photograph 
12 of the wrists of Mr. La Bianca, showing the leather thongs 
13 around his wrists prior to our placement of our tags upon it. 

	

14 	 Showing you People's 224 for identification, was 
15 this also taken under your direction on August the Ilth.at.the 

	

16 	coroner's office? 

	

17 	 Yes, it was. 

	

18 	

4 	what is shown on that photograph? 

	

19 	 Zt shows the full body photograph of the front and 

	

20 	

the right, more to the right side of the body of. Mr. La Bianca 

	

21 	as it was clothed. 

	

22 	 a 	Showing you 225 for identification, was that also 
23 

taken under your direction on August the 11th at the coroner's 

	

24 	

office? 
25 

Yes, it is. 
26 

	

0 	What is shown in that photograph? 
27 

It shows the upper portion of the chest and the 
28 

neck and the fact of Mr. La Bianca, taken- slightly from the 
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left Of his body. 

	

0 	'Showing. you People's 226 for identification, was 

that also taken, under your' direction at the coroner's office 

on August the 11th? 

	

A. 	Yes, it is. 

	

4 	What is shown in that photograph? 

It shows the abdomen of Mr. La. Bianca with the 

changes that we noted. 

	

a 	What appears to be carved on Mr. La Bianca's 
stomach, as id depicted in that photograph? 

	

A. 	Scratched in rather large letters, the word "War," 

w-a-rj and from about the level of his belly button, his 

umbilicus, to about the lower portion of his ribcage, his chest 

wall. 

	

4 	Did you form any opinion,.Doctor, as to the type 

of weapon that could have been used to carve the word "War* 

on Mr. La Bianca's stomach? 

	

1. 	Generally, yes. 

what type of weapon? 

It was a weapon that had a reasonably sharp or 

corner, like a screwdriver or the plug in the electrical plug 

that we have had here. 

	

0 	Not a knife? 

	

A. 	Not a knife, not really a cutting type of an 

instrument. 

	

4 	But the metal prongs on this electrical plug, 

People's 229 for identification, these metal prongs could 

have caused -- could have been used to carve the word "Wars 
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on Mr. La Bianca's' stomach? 
is 

	

A. 	It/one of those things that could have been. used, 

yes. 

	

4 	The knife, People's 210 and the electrical cords 

and the leather thongs, 1 take it, you turned these articles 

over to representatives of the Los Angeles Police Department? 

	

A. 	Yes, I did; they were present at the examination. 

	

a 	How many stab wounds did Mr. La Bianca have, 
Doctor? 

	

1. 	He had 12 stab wounds on the body. 

	

4 	Okay; did he have any fork wounds? 

	

A. 	He had seven pairs of small penetrating wounds, 

separated at equal distances, and these number -- total numbered 

14 superficially penetrating wounds. 

	

4 	So he had 12 stab wounds and 7 pair of fork wounds? 

	

A. 	Yes. 

	

4 	For a total of what, 26 wounds? 

26 wounds, yes. 

	

Q. 	Showing you People's 207 for identification, was 

this fork anywhere near Mr. La Bianca's body when his body 

arrived down at the coroner's office? 

A. 	No, it wasn't. 

	

4 	This fork had already been removed? 

This fork was removed prior to -- 

4 	Could this be called a double-tined fork? 

Yes. 

4 	Could this fork have caused the seven pair of fork 

wounds on Mr. La Bianca's body? 
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0 	Arra all, of these 26 wounds: to Mr. La Bianca 

penetration wounds? 

They penetrated through the skin, at least, and 

so can be called penetrating wounds. 

a 	These. 26 wounds do not include the word "ear" 
Carved on Mi. La Bianca's stomach: is that correct? 

No*  they do not. 

How many of those 26 wounds would, you conclude 

were fatal in, and of themselves? 

Five of them. 

MR. BUGLIOSI: Your Honor, I have here a diagram pre-, 

viously marked People's 230 for identification. 

May it be remarked People's 230? 

THE COURT; It may be so marked. 

BY MR. =LIM: Dr. Katsuyama, did you prepare 

that diagram there to your right rear? 

It was prepared under my supervision. 

And at the previous trial you pointed out to the 

judge and the jury this location :of the various stab woundt on 

mr. La Bianca's body? 

Yes, I did. 

0 	Okay: Would you again step down off the witness 

stand and point out to the judge and the jury the location of 

the wounds in Mr. La Bianca's body, the direction of the thrust 

of each wound, the organ or part of the body that the. wound 

penetrated; and when you come to a fatal wound, indicate that 

it is fatal and tell the judge and the jury why it was a fatal 
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wound. 

You. might want to use this pointer hire. 

This. diagram, Exhibit 230, is a diagram rspreseit- 

ing the back of Mr. Zono La Bianca. 

About the mid-back was this wound which was about 

one and one-eighth, inchei in length from end to end. It 

penetrated into' his body from the right side of the body toward 

the left, going in this direction. 

THE COURT: That is downward and to the left? 

TEE WITNESS: And downward. 

Naturally, from b ack toward the front -- 

% 	BY MR. MUM: Was that a fatal wound? 

A 	This, in itself, was not .a fatal wound. At this 

particular point on the right side, toward the back of the neck 

is an exit wound of another wound. that I will describe later, 

from the front side. This is en exit wound of what I have 

described as Wound No. 1. 

THE COURT: Is this Exhibit 230, also? 

MR. =LIM: Yes, your Honor. 

THE WITNESS: This is a diagram of the front. portion of 

the decedent, and numbered are the wounds- of major significance 

No. I, which I considered a fatal wound, entered' 

the front portion of the neck and direction was going from 

front toward the back, actually exiting on the right side of 

the neck. It had. penetrated partly through the right carotid 

artery, one of the major vessels feeding the head. .In. direct-

tion it was going from the left to the right in a slightly 

downward. direction:,  and I considered this particular wound 
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fatal. 

Wound No. 2 is on the left aids of the neck, 

slightly higher than the Wound No.. I. The direction of the 

wound is in a downward direction from the right to the left, 

very.  slightly. It penetrated the trachea. 

Originally, I considered it as proably not fatal, 

but because of the injury upon the trachea and because of the 

damage to the trachea and the blood that would have accumulated 

in his trachea, I consider now as being probably fatal. 

THE COURT: Is the trachea the windpipe? 

TEE WITNESS: The trachea is the windpipe. 

wound No. 3, 4, 5, and 6 are all in the abdomen; 

3, 4, St  6. 

They were all in the same general direction, from 

the left side of the body toward the right side, from the front 

toward the back in a slightly downward direction. It entered 

the abdominal cavity, the abdominal space and penetrated 

portions of the small bowel, the colon and the mesentery, 

causing -- and would have caused, allow the contents of the 

bowel to spill into the abdomen; also, small weasels were cut 

in the course of the enter and allowing hemorrhaging to occur 

in the abdomen. 
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1 
	 In blue are the narks of the. w*rd *War.. 

	

2 
	 Thor* is in addition a stab wound Laths upper 

3 portion of the chest which 2 considered not to be fatal. • 

	

4 
	 The total depth of these wounds ranged up to five 

	

5 
	and ono-half inches in maximum depth and the total width of -- 

	

6 
	the total. length from. end to end, ranged up to one and one.- 

	

7 
	

fourth inch in maximum length. of the. opening, and in thiCkness- 

	

8 
	

it measured from up,  to three-sixteenths of en inch. 

	

9 
	

There is in addition a number of stab wounds in 

	

10 
	

the neck there which I did not number, which did not significan 

	

11 
	

ly penetrate any of the vital structures in his chest space. 

	

12 
	

Were these in addition to the 26 wounds? 

	

13 
	

No, sir; these included 26. 

	

14 
	

a 	Is that it, Doctor? 

	

15 
	

Yes, it is. 

	

16 
	

a 	You may resume the witness stand. 

	

17 
	

Did you personally examine all of Mr. La Dianca's 

	

18 	wounds, Doctor? 

	

19 
	

Yes, I did. 

	

20 	 a 	And based on your examination of.these wounds, did 

	

21 	you form any opinion as to the type of weapon or weapons-that' 

	

22 	caused the wounds? 

	

23 	 1 	Yea, I did. 

	

24 	

a 	What is that opinion? 

	

25 	
That the wounds were caused. by no less than two 

	

26 	
weapons; one Which was found in his neck and another which 

	

27 	appeared to be larger than that particular weapon. 

	

28 	 What type of a weapon? Would it be sharp? 
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A sharp pointed instrument. like a knife. 
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fis. 	Strong? 

	

A. 	Yes. 

	

4 	Other than the knife that was found in his neck, 

the other one would not have been a kitchen type knife? 

Probably not. 

	

4 	Sailed on your examination of the wounds, did you 

form any opinion as to the dimensions of the blade that caused 

the wounds? 

	

A. 	Yes, I did. 

	

4 	What about the length? 

That it would have had to be at least five and one-

half inches in length, because of the maximum depth of the 

penetrations of at least one of the wounds was five and one-

half incluse. 

	

4 	flow about the width of the blade? 

	

A. 	One and one-fourth of an inch at least. 

	

4 	Sow many wounds had a width of one and a quarter 

inches? 

One wound on the abdomen near the letters of *ftr.0  

	

a 	The others had a width of approximately what? 
It ranged up to one and one-eighth of an inch. 

4 what about the thickness of the blade that caused 

these wounds? 

1 	It varied up to three-sixteenths of an inch in 

thickness. 

a 	Most of them had a thickness of approximately 

  

what? 

 

   

One=eighth, of an_tnmh or lass. 
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6- 	Showing you this knife again, Doctor, People's 

210 for identification, do you know the dimensions of the 

blade on that knife? 

could measure it..  

0 	You brought a measuring device along; is that 

correct? 

Yea, I did. I almost always carry one. 

0 	-Give us the length of the blade and the width 

at its widest point and the thickness. 

The length of the blade is four and seven-eighths 

inches. At its widest point it is thirteen-sixteenths inches 

in width and it appears to be just under one-sixteenth of an 

inch in thickness. 

Looking at that knife and the dimensions of the 

blade, and in view of the dimensions of the stab wounds to Mr. 

La fiances body, it is your conclusion then that that particu-

lar knife that was removed from 4r. La fiancee throat could 

not have caused all of these wounds; is that correct? 

A. 	Yes. 

0 	some other knife would have had to be used? 

Yes. 

You, of course, do not know the number of knives 

that were used to kill Mr. La. Bianca? 

A. 	No. 

Did all of Mr. La Bianca's wounds, Doctor, appear 

to have been inflicted while he was still alive? 

A. 

What wounds appear to have been inflicted after 
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he had died, postmortem. 

2 
	

A. 	The word *War* and the fork nark en his abdomen 

3 appeared to have been inflicted just about the time of death 

4 or shortly thereafter. 

5 
	

0 	During the so-called aganal stage? 

6 
	

Yes, in the agonal stage. 

7 
	 A-g-o-n-a-1 stage? 

8 	 • 	Yes. 

9 
	

while he was in the process of dying? 

10 
	

Yes. 

11 
	

Doctor, on the date of August the llth, 1969, did 

12 you also perform an autopsy on the deceased body of one Rose- 

13 nary La 3ianca7 

14 	 ▪ 	Yee, I did. 
15 	 a 	And you also performed this autopsy at the county 
16 coroner's office, Hall of Justice? 
17 	 Yee, I did. 
18 	 About that time o day? 
19 	 i believe it was approximately 11:30. 
20 	 a 	In the corning? 
21 	 A. 	Yea. : began the autopsy at approximately 11:30 
22 	a.m., on 8-11-69. 
23 	 And I take it you reduced your autopsy findings to 
24 a written autopsy report? 
25 	 Yes, I did. 
26 	 And you have that report with you in court today? 
27 	 Yee, I do. 
23 	 1R. SUGLIOSIs Any objection to the doctor's referring 
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to his report during his testimony? 

MR. BUBRICK: No objection. 

a 	HY MR. BUGLIOSI: As a result of the autopsy on 
Rosemary La Bianca's body, did you form any opinion as to the 

cause of her death? 

Yes, I did. 

a 	What is that opinion? • 

A. 	She died as a result of multiple stab wounds to 

neck and trunk causing massive hemorrhage. 

MR. BUGLIOSI: Your Honor, / have here a photograph 

previously marked People's 231. May it be remarked People's 

231? 

 

 

THE COURT: It may be so marked. 

MR. BUGLIOSI: I have another photograph previously marked 

232, may it be remarked as People's 232? 

THE COURT: Yes. 

Mr?, JUGLIOSI: I have another photograph previously 

marked 233. May it be remarked People's 233? 

THE COURT: Yes. 

MR. BUGLIOSI: I have another photograph previously 

marked 234, May it be remarked People's 234? 

THE COURT: It may be so marked. 

MR. BUGLIOSI: I have another photograph previously 

marked 235. May it be remarked as People's 235? 

THE COURT: Yes. 

MR. BUGLIOSI: I have another photograph previously 

marked 236. May it be remarked People's 236? 

THE COURT: It may be so marked. 
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MR. =MST* I have another photograph previously 

2 masked 237. May it be remarked. People's 237? 

a 
	

TIM COURT% It may be so marked. 

4 
	

MR. BUGLIOS/1 I have another photograph previously 

5 marked 238. May it be remarked People's 238? 

6 
	

TRIM COORTa Yes. 

7 
	

0 	SY MR. OUGLIOSI: Showing you People's 231, Doctor, 

8 is that a photograph taken under your direction at the county 

9 coroner's office on August the 11th, 19697 

10 
	

Yes, it is. 

11 
	

0 	What is ahown in that photograph? 
12 
	

A. 	It depicts this face and upper chest of Mrs. La 
13 
	

Bianca. 
14 	 a 	Mrs. La Bianca; is that correct? 
15 	 Masi. 
16 	

Showing you People's 232 for identification. Was 
17 

that also taken under your direction at the coroner's office 
18 on August the 11th? 
19 	 Yes, it is. 
20 	

what is shown in that photograph? 
21 	

It shows Mrs. La Bianca's right side of the face 
22 and neck and the upper portion of her chest. 
23 

24 
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28 
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Showing you peoplo's 233 for identification. Was 

that also taken .under your direction ,00 August the llth at the 

Corer's office? 

A 	Yes, it is. 

Q 	What is shown in that photograph? 

A 	It shows portions of the back, the left side of 

the back, the back of the left amend a portion of the right 

side of the back. 

Q 	Showing you people's 234 for identification, was 

that also taken under your direction at the Coroner's office 

on August the 11th? 

A 	Yes, it is. 

Q 	What is shown in that photograph? 

A 	This shows the body of Mrs. La Bianca, the left 

side of her chest. 

Q 	Showing you people's 235 for identification, was 

that also taken under your direction at the Carouses office 

on August the 12th? - 

A 	Yes, it is. 

Q 	What is shown in that photograph? 

A 	This shows a photograph of the remain* which were 

brought into our office; shows the pillowcase over her head 

and the cord around her neck. 

Q 	Was the pillowcase over Mts. La Bianca's head 

when her body arrived at the County Coroner's office? 

A 	Yes, it was. 

Q 	Did you personally remove the pillowcase from over 

her heed? 
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lksp i did. 

	

Q 	And was the electrical cord tied around Mks. La 

Sianca's head over the pillowcase when her body arrived at • 

the Coroner's office? 

	

A 	Yes, it was. 

	

Q 	Did you. remove the electrical cord from around her 

neck? 

	

A 	Yes, / did. 

	

Q 	showing. you people's 239 for identification*  have,  

you ever seen that electrical cord before, Doctor? 

	

A 	Yes, I have. 

	

Q 	Where did you see that for the first tiie,T 

	

A 	For the first time I saw it wrapped around the 

pillowcase on Mrs. La Bianca's head. 

	

Q 	This is thenectrical cord about which you have 

been testifying? 

	

A 	Yes, it is. 

Q 	This is the same electrical cord that is shown 

in this photograph here, people's 235 for identification? 

4 	Yes, it is. 

THE COURT: 239 has not yet been marked, Mr. Bugliosi. 

MR. BDOLIOSI: May it be remarked? 

THE COG: It may be marked now. 

Q 	BY MR. MIAMI I show you people's 238 for 

identification. Do you know what is shown in that photograph? 

A 	This shows the full body photograph of Mks. Ls 
Bianca as. she was found. 

THE count What number is that? 
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3 

148. BUGLX0211: 238. 

	

Q 	I now show you people's 236 for identification. 

Is that also a photograph taken under your direction at the 

Coroner's office on August the 11th' 

	

A 	¶oe, it is. 

What is shown there? 

	

A 	It shows the photograph of the chest and the 

upper portion of the abdomen of Mrs. La. Bianca. 

	

Q 	I show you people's 237 for identification. Was 

that also taken under your direction et the Coroner's office 

on August the 11th? 

	

A 	Yes, it is. 

	

Q 	What is shown in that photograph? 

	

A 	That shows the back side of Mrs. La Bianca. 

	

Q 	There appear to be some wounds to Mrs. La Bianca's 

buttocks shown in that photograph; is that correct? 

	

A 	Yes, there are. 

	

Q 	And does it appear that the wounds seem to be 

lighter in color than the other wounds to her body? 

	

A 	They were definitely lighter in color than the- 

rest of the body. There was no evidence of bleeding in those 

particular wounds. 

Do you have any explanation for that? 

A 	Yes, I, do. 

	

Q 	What is that explanation? 

A 	I believe that these wounds were caused while — 

immediately after death or in the last stage of dying. 

Q 	How do you explain that? 
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a 

A 	Zn the ago al phase * 

Q 	ROW do. you explain that? When a person dies, the 

blood stops pomptag throughout the body; is that correct? 

A 	Yes. One of the signs of death is stoppage of 

circulation, stoppage of heart action, and if the person was 

still alive, say cutting wound would have some evidence of 

bleeding. 

So you would conclude that these wounds to Mrs. 

La Bianca's buttocks were postmortem, inflicted after death? 

A. 	les, 1 do. 

And you have circled these wounds? 

A 	Yes, those. 

On this photograph? 

A 	lest  they were. 

With ink? 

A li  

Doctor, these photographs 1 have shown you, 

people's 231 through 238, are they all fair and accurate 

representations of the respective portions of Mrs. La Bianca's 

body depicted therein? 

A 	Yes, l do believe so. 

Q 	Now many stab wounds did Mrs. La Bianca have to 

her body? 

A 	A total of 41, which includes the postmortem wound 

her buttock. 

Q 	That includes the postmortem wounds to her. buttock? 

4 Us. 

Were all 41 wounds penetration wounds? 
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A 	Its. 

	

Q 	Raw zany gars fatal in asd of ,'thaasialvaat 

	

A 	In and of themselves I believe eight of them mould 

bey* been fatal. 

EIXILZOSIs Tour Honor, I have here a diagram, 

previously marked people's 240. 

May it be remarked 2401.  

THE COURT: It may be so marked. 

	

Q 	BY Mit. MIGLIOSI: Doctor, did you direct the 

preparation of this diagram here? 

	

A 	lee, I did. 

	

Q 	Of Mrs. La Bianca's body? 

	

A 	Yes, I did. 

	

Q 	And at the previous trial you pointed out the 

location of the various wounds to Mrs. La Bianca's body; is 

that correct? 

A. 	Yes, I did. 

Would you once again step off the witness stand 

and point out the location of the 41 wounds to Mrs. La Bianca's 

body, the organ or part of the body that the wound penetrated, 

the direction of the thrust and whether you consider it a fatal 

wound. Indicate the fatal wounds as such and tell the Judge 

and fury why it was a fatal wound. 

A 	No. 1 wound was on the back of the neck slightly 

to the left of the midline. 

It went from the back toward the front, from the 

loft to the right, in a downward direction. 

.It penetrated in between one of the vertebra of 
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6 . 

her neck and cut part of her spinal card. 

Socouse of that particular injury I considered that 

particular wound fatal. 

110. 2 is high up in the back or the lower-neck. 

It want downward frouthe left side of Mrs. La Bianca's body 

toward the right side*  from the back toward the front. 

It penetrated the upper portion of the left lung 

and because of the bleeding that resulted I would have consider* 

this a fatal wound. 

No. 3 was also on the left side of the chest, her 

hack, at about this point, going downward from the left side 

of Mrs. La Bianca toward the right side, and from the beck 

toward the front, penetrating her left Lung. 

Because of those penetrating injuries, I considered 

it fatal. 

No. 4 also on the left side of the chest on her 

back, going from her left side of the body toward the right, 

in a downward direction, and toward the front, penetrating a 

portion of the left lung. 

Because of that penetration and the destruction. of 

the vessels I consider that fatal. 

No. 5 was in the upper portion of the flask, the 

lower portion of the chest or the upper portion of the back of 

the abdomens  in that general area, going into the abdominal --

actually going into the chest space for a short distance. 

It penetrated the lower portion of the Left lung, 

penetrated.  the diaphragm, the muscle that separates the chest 

from the abdomen, penetrating the spleen and also the stomach. 
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Because from the bleeding from those injuries, 

would have. considered this fatal also, 

Wound Ito. 6 was on the right back going in a down-
ward direction, fres the left aide of the body toward the 

right, fres the back toward the front, penetrating the right 

lung causing bleedings  hemorrhage from the vessels cut in the 

lung and I considered that wound fatal. 
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Wooed 'No. 7, a little. bit lower dawn oaths right 

chest, also the sane general direction, in a downward 

direction. fro* left toward the right, frookthe back toward the 

front of the body, penetrating the right lung; and because of 

the cutting of the right lung and the vessels there, would, 

1 believe, have been fatal. 

The other smaller wounds which were relatively 

superficial, did not enter into the abdominal space, and so 

I do not consider theta fatal, as such. 

The lower portion of the buttock, generally in 

those particular areas are the marks, the cutting wounds which 

believe were done at a postmortem stage. 

There are also several linear scratches on the 

back of her body, which. I considered very superficial. 

Q 	There are three- linear scratches; isn't that correct? 

A 	Yes, there are three. 

One, 1 believe, is just an extension of a stab 

 

wound. 

These three linear scratches, these are not 

included within the 41? 

A 	No, they are not. 

This is in addition thereto? 

These are in addition to the 41. 

Did you form any opinion as to the type of weapon 

that could hive caused those type of scratches? 

A 	Something similar to the one that caused the 

scratches on Mr. La Bianca's abdomen. 

So the metal prongs on this electrical cord, 
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Correct? 

A 	Yea, they could have. 

Qt 	You may continue. 

THE Gds Is this also exhibit 240? 

MR. B031.10SI: Yea, your Honor. exhibit, Z40. 

THE muss: The front of 14ro. Le Bianca shows one 

wound which I considered fatal., No. .8. on. the left aide of the,  

chest just over her breast; that entered into the chest space 

and penetrated the left lung, causing severance of the small 

portions of the lung there. 

I considered that a, fatal wind. 

The thrust of the weapon was.  in a downward 

direction from the front'toward the back and from the left 

side of the body toward the right, 

Inn addition were several relatively superficial 

cutting wounds, one on the jaw, another on the upper portion 

the lower portion of the chest and the abdomen, and another 

one at that particular point, and a scratch-like cutting wound 

there. 

3031410tI: Thank you, Doctor; you may resume the 

witness stand. 

You personally examined all of these 41 unveils? 

A 	Yes, I did. 

Q 	And based on your examination of the wounds did 

yen fors any opinion as to the type of knife that caused those 

wounds? 

A' 	lies. I, did. 
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1 
	 Q 	What type. of knife was it? 

	

2 
	 A 	That it was a sharp pointed knife. 

	

3 
	 Q 	Strong?' 

	

4 
	

A 	Strong; because of its maximum width of some of 

	

5 
	the wounds, that it. was relatively -- that it was a fairly 

	

6 
	

thick knife. 

	

7 
	

Q 	Based on your examination of these wounds, and, 

	

8 
	

I take it you did form an opinion, then, as to the dimensions 

	

9 
	of the blade that caused the wounds? 

	

10 
	

A 	Generally, yes. 

	

11 
	

Q 	What about the length of the blade? 

	

12 
	

A 	I believe that it would have had to be 5-1/2 

	

13 
	

inches in length, at least. 

	

14 	. 	 Q 	Because some of the wounds penetrated to that deep? 

	

15 
	

A 	To that depth of penetration, of 5-1/2 inches. 

	

' 16 
	

Q 	What about• the width of the blade? 

	

17 
	

A 	The width of the blade, the wounds that. I have 

	

18 	described, I believe were one inch wide maximum; and the 

	

19 	thickness to approximately 5/16 of an inch. 

	

20 	 Q 	Up to 5/16 of au inch in thickness? 

	

21 	 A 	One was; one wound was 5/16 of an inch. 

	

22 	 Q 	And you, of courses  do not keow the number of 

	

23 	

knives used to kill Mrs. La Bianca? 
24 

	

A 	No, I do not. 
25 

	

Q 	Doctor, you took blood samples of Lenge and Rosemary 
26 

La Bianca? 
27 

	

A 	Tess  sir, I did. 
28 

	

Q 	And you turned them over to the Los Angeles Police 
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Department? 

A 	A portion of it was turned over to the• Tata 

Departments 

MR. BIOS/1 Thank you, Doctor. 

No further questions. 

CUSS-EXAMINATION 

NT MR. =RIM 

Q 	Doctor, in determining the length of the blade of 

these. knives that you have bean talking about, did. you take 

into account the flexibility or the softness of. the. body? 

A 	dies, I did. 

Q 	And you don't think that the four and a half inch 

knife, 210 that you looked at, could have made the wounds to 

that depth? 

A 	It is a possibility that I cannot completely 

excuse. 

Q 	Were any of they tearing wounds? 

A 	I don't understand your question. 

Q 	Well, were any of these wounds -- did any of the 

wounds have tears in them, as opposed to cuts? 

A 	You mean like a knife had been pulled? 

Q 	no .— that's one postibility, but. I was thinking 

of the knife that would have a sharp edge *a.m. side and a 

flat edge oaths top.. 

A 	Some of the -- one Nomad, I believe, had evidence 

of a sort of rounded edge. 

Q 	now, if there were some tearing -- if there were 
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some movement of the knife in either a downward or an upward 

direction, wOuldet the size of the out vary then? 

A 	Yes, it would. 

Q 	Sok that a euewinch blade might, theoretically, leave 

a cut that wits en indh and a hall or au inch and a quarter, 

something of that nature? 

A 	It is a possibility, yes. 

q 	Nov, I don't think you told us, Doctor, whether -- 

at least, my notes don't show -- whether wounds 3, 4, 5 and 6. 

an the abdomen of Mr. La Bianca were fatal, in your opinion? 

A 	I believe that inevitably they would have been fatal 

because of the injuries to the smell bowel, the colon and the 

mesentery. 

So *11 four of those would have been, in your 

opinion? 

A 	Yea, they would have. 

MR. BURIN* I have nothing further. 

MR. BUGLIOSI: No further questions. 

May the witness be excused? 

THE COURT: You may be excused. Thank you. 

MR. KAT: People will call as their next witness Charles 

David Koenig, 
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IRK CLERK: Step forward, p1aase and, raise- your right 

hand. 

You do solamnly swear that the testimony you may 

give in the cause now pending before this court shall kto the 

truth, the whole truth, and nothing but the truth, so help 

you God? 

=WITNESS: I do. 

CHARLES DAVID KOENIG, 

called as a witness by the People, testified as follows: 

TSB CLERK: Thank you; take the stand and be seated, 

and would you state and spell your nalm• please? 

THE WITNESS: My name is Charles David Koenig, and the 

last am a* 

THE COURT: what is the last name, please? 

THE WITNESS: X-o-e-n-i-g. 

THE CLERK: Thank you. 

D/RECT EXAM/NATION 

BY MR. KAY: 

	

. 0 	Mr. Koenig, what is your occupation? 

I wok with Standard Oil; I pump gas for Standard 

Oil. 

You are a gas tation attendant? 

Right. 

Directing your attention to December 10th of 1969, 

did you work at a Standard Oil gas station located in Sylmar? 

	

A. 	Yes, I did. 
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4 	And Sylmar is oft in the San Fernando Valley? 

	

A. 	Yee*  it ie. 

	

4 	W* the Standard service station and is it still 

located at 12091 Ensoneda Boulevard in Sylmar? 

Encinitas*  yes. 

In there a women's rest room in that station? 

Yes,• there is. 

	

0 	sow, on the morning of December 19*  1269*  did you 

enter the woman's rest room? 

Yes, I did. 

	

a 	And was that for the purpose of cleaning it? 
Test  it was. 

About what time did you enter the rest room? 

Oh, a little after SOO o'clock. 

And while you were in the rest room did you notice 

anything unusual about the toilet? 

Yes*  1 did; when it was flushed it continued to 

run after it was flushed? 

Did you do anything to correct this situation? 

Well, I lifted tha back off the toilet to see if 

could see if anything was stuck down inside the rubber 

plunger. 

	

0 	And when you lifted the back off of the toilet, I 

take it you mean the• ceramic back? 

Yes. 

	

a 	When you lilted the top off of the toilet, what, 
if anything, did you sole? 

Well*  I noticed a wallet sitting inside. 
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MR. MI Your Renoir, I have a wallet marked Pile's. 

65, I think it has been remarked, but if it hasn'te I would 

ask that for purposes of this trial that it ber remarked-. 

TEE COURT: It has been marked. 

a 	BY MR. TAY: Mr. Koenig, I show you People's 65, 

a wallet. Do you recognise that wallet? 

A. 	It appears to be,  the same wallet I found in the 

back of the toilet. 

You found this on December 10, 1969? 

(Nods head.) 

a 	When you found the wallet, was it wet? 

Well, it was damps it wasn't soaking wet, it was 

just damp. 

a 	sow, did you look in the wallet to determine if 

there was anything like a driver's license? 

Yes, I did. 

Did vou find a driver's license? 

Yes, I did. 

4 	And did the driver's license have a name on it? 

Yes, it did. 

a 	What was the name of the driver's license? 

Rosemary La Bianca. 

a 	I am taking out a driver's license now, iie that 

the driver's license that you found? 

It appears to be the same one. 

And a picture of a woman on it? 

L. 

a 	Did you find any credit cards or other items in the 
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3f. 

wallet? 

Mill, there was a credit card -- 

	

O. 	I am taking some of the contents out of the wallet. 

Do they look familiar to you? 

well, I remember the Broadway card. I think there 

was also a Robinson's card or something else in there, a couple 

others. 

'There does appear to be a Broadway card saying 

"Leno La Bianco"? 

	

A. 	tight. 

	

4 	And there is a Robinson's card saying "Mrs. L. A. 

La Bianca*? 

	

1 	Right. 

	

a 	You recognize those? 

mm-hmm. 

	

a 	I take it you. called the police after you found 

the wallet? 

	

1 	Yes, 1 did. 

	

5 	Did you find any watch inside the wallet? 

A. 	Yea, I did. 

	

5 	Was it a woman's watch? 

A. 	Yes, it was. 

mit. TAY: This is part of People's 65, your Honor, so I 

won't have that remarked. 

5 	Does that appear to be the woman's watch that you 

found inside the wallet? 

Yes, it does. 
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RAY: YourRonor, X' have a photograph,. People's 67. 

I believe it has been remarked. 

TRRCOURTs Yes. 

% 	NT MR. KAY: Mr. Koeni4, showing you People's 67, 

do you recognise that as being a photograph of the service 

station at which you worked on December 10th of 1969? 

A. 	-Yee,• I do. 

And is there a Denny's Restaurant right beside it? 

Yes, there is. 

MR. KM Your Honor, I have a photograph, People's 70. 

I believe this also has been remarked. 

THE COURT* Yes. 

BY MR. =Y. : Do you recognize what is depicted in 

that photograph as being the back of a toilet? 

Yes. 

Q 	Does this look familiar as being the toilet in 

the woman's rest room where you found the wallet? 

Yes, it looks to be the same. 

4 	Could you now describe or point out where you found 

People's 65, the woman's wallet, in the beck of the toilet? 

It was sitting right on top of the plumbing area, 

right where the arrow is pointing. 

R. Val All right. Your Honor, there appears' to be an 

arrow pointing to the location and the marking is *Mere Linda 

testified she placed wallet." 

Xs that correct? That is where you found the 

wallet? 

Yes. 
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MR. NM 	have: no further questions. 

CROBS-MMINATICR 

BY MR. =RIM 

a 	Mr. toenig, had you had occasion to look in that 

water closet of that particular toilet. before this data? 

74. 	NO, I hadn't. 

0 	what wensyou working hours during the months of 

November and.  December? 

Well, my working hours varied. And that particular 

day, / think I was either working the shift 6100 to 2:30, or 

700 to 3:30, / don't know. 

I couldn't possibly remember. My shift changes 

frequently and X just can't keep all the schedules in mind. 

Were you working there in the month of August of 

1969? 

No, I wasn't. 

Do you ever have occasion to pat deodorants in 

the toilets in the bathroom? 

A. 	Yes, we do now. 

You do now? 

Yes. 

Were you doing it than? 

A. 	No, I hadn4t. 

Xs the neighborhood of the gas station a -- 

how do you characterize it? As being Caucasian, Black, or an 

intergrated neighborhood? 

Oh, it is integrated, I would say. It is pert 
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Black, part Mexican, part Caueasian. I think the 

preponderance mould be Caucasian, yes. 

0, 	Is there a road close by that leads out to the. 

Chatsworth area from the location of your gas station in 

Sylmar? 

X 	Well, how close is close by? You mean a direct 

route? 

Yes. 

X 	You would have to get on the freeway, unless you 

took San Fernando Road, or something of that nature. 

% 	How far are you from the freeway? 

A. 	Well, we are, right under the freeway, or the over- 

pass for the freeway is right next to the station. 

That is the an Diego Freeway going north, is it? 

The San Diego and Golden State. It is past the 

junction. 

MR. BUBRICX: 3 have nothing further. 

REDIRECT EXAMINATION 

BY MR. XAY: 

Is Sylmar located right near Pacoima? 

well, what do you mean by near? 

It is north of Pacoima? 

well, what do you nean by near? It is northof 

Pacoima. It certainly isn't. I wouldn't say, near. 

Well, a couple of miles? 

X 	Yes. It is within a couple of miles of it, yes. 

Isn't it the next town north from Sylmar? 
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I. 	Yes 	don't know what the boundary for Pacoima 

is. 	It may just well hes 	I think that. Mission Hills comes 

in there somewhere. 

0 	To your knowledge, does Pacoima have a large Negro 

population? 

1 suppose so, yes. 

MR. EAT: 	g have. no further questions. 

ST 	R. =MICE: 	Do I understand that Sylmar is 

north of Pacoima? 

yes. 

There- are Standard gas stations, in the City of 

Pacoima itself, aren't there? 

Company-operated stations or 

0 	Any kind, Standard, Chevron? 

Chevron dealers, I am sure. 	I don't know if there 

are any company-overated stations in there. 

MR. BUBRICE: 	1 have no further question■. 

TEE COURT: 	Before December 10th, did you have any trouble 

with the flushing apparatus of that toilet? 

TRE WITHESSt 	1 hadn't had any occasion to go in the rest 

room, so 1 don't know. 	I an a boss, so 1 donut do the rest 

=MU. 

THE COURTt 	More you came the boss, who was handling the 

ladies toilet? 

TUE WITHESS: 	Before 1 became the boss? 

TEE COURT: 	Yes. 

TUE WITNESSA 	I don't know. 

THE COURT: 	Who was in charge of that toilet before 
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December 10th? 

THE MENU: Yon sees  there are B number of people who 

do cleaning work in there, so it could have been any one of a 

number of people that would clean the rest rooms. 

THE COURT: This is the first morning you went in the 

rest room and cleaned it? 

THE WITNESS: Yes. 

TIE COURT: That is the first morning you found anything 

wrong with the flushing apparatus? 

THE WITNESS: Right. 

THE COURT: Anything further? 

BY MR. %MICK: When you removed the wallet did 

the flushing difficulty stop? 

No. 

a 	!t continued on? 

Right. 

0 	I take it the wallet waslOt amerced in the water; 

is that correct? 

No. 

4 	Sitting on some structure inside of the water 

closet above the water level? 

Yes. 

MR. =BRICE: Nothing further. 

MR. SAY: No further questions. 

THE COURT: Thank you. You may be excused. 

MR. KAY: Thank you. 

MR. BUGLIOSII The People call Harold True. 

THE COURT: Before you call True, might this be a good 

 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

.27 

28 

  

000061



2426  

8-6 time for the recess? 

BUGLIOSI z Yes 

THE COURT: 'Ladies and gentlemen of the luny, ye will 

have our morning recess at this time « Once more, do not form 

or express any opinion on this oast*. Do not disauss it among 

yourselves or with anyone else. Please keep an open mind. 

(Morning recess.) 

 

 

 

• 
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THE Count People against Watson, Let the record Show 

2 
ail jiters„ counsel and defendant are present, Mk. EuglioSi 

3 
	 MR. =GLIM: Yes, your Monort People call Herobarroa. 

4 
	 THE CLEM Reiss your right bond, please. Do you 

5 
solemnly IMO: the testimony you are about to give in the cause 

6 • now pendLu before this court shall be the truth, the whole 

7 truth and nothing but the truth, se help you God? 

8 
	 THE WITNESS:: Ida. 

9 
	 THE CLERK: Be seated, please.. State and spell your 

10 name for the record. 

11 
	 THE WITNESS: Harold True, T-r-u-e. 

12 

13 
	 HAROLD TRUE, 

14 
	a witness called on behalf of the People, having been first 

15 
	duly sworn, testified as follows: 

16 

17 
	 DIRECT EXAMIN&TION 

18 
	BY MR. BULIOSI: 

19 
	 Whet ia your occupation, air? 

20 
	

A 	High school teacher, 

21 
	

4 	Nave you aver lived at the address 3267 Waverly 

22 Drive, Los &amiss? 

23 
	 A 	Yes. 

24 
	

41, 	And when did you move there/ 

25 
	

A 	September of 1967. 

26 
	

4 	And did you Issue the residence? 

27 
	

A 	Yes. 

28 
	

You were living therewith several other people? 
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A 	Yes. 

Q 	Who wave they, 

A 	tnsst Baltzell„Allou Swerdloff and Harry Yost. 

Q 	1 show you People's 200 for identificationl there 

are two homes shown in this aerial photograph, the home on the 

lift is marked La Bianca residence, the home an-the right, 

Vit, True's former residence. 

Is this marking of the home on the right a correct 

marking? 

A 	Yes. 

So the home pa the right is your format residence? 

A 	Yes. 

Q 	At 3267 Waverly-  Drive, is that correct? 

A 	Yes. 

You never met Mr, and, Mrs. La Bianca? 

A 	30. 

When you moved in in September 1967 did you know 

who lived next door to you? 

A 	No. 

When did you move out of the residence? 

A 	September 1968. 

At that time did you know who lived next door to 

you? 

No. 

Do you know Charlet; Manson? 

A' 	Yes. 

When did you,  meet Mr. Manson for the first time? 

A 	March 19613. 

000064



2429 

4 	Where? 

2 
	 A 	In. TOPengs Canyon, 

3 
	 How' did you happen-to meat him there? 

4 
	 A 	Through a friend, Phil Kaufman. t went to ass 

5 
	Mr. Kaufman' and he was staying with Manson. 

6 
	 Q 	Did Manson ask you to do anything for hie? 

7 
	 A 	He said ha was moving and he asked ma if I would 

8 
	help hist move. 

9 
	 Did you eventually help.hink move? 

10 
	 A 	Yes. 

11 
	 Q 	When was that? 

12 
	 A 	Sometime in March or April. 

13 
	 Q 	A couple of weeks later? 

14 
	 A 	Yes . 

15 
	 Q 	What took place when you helped bisamove? 

16 
	 A 	Went up and loaded up their possessions and then 

17 
	they came to my house and stayed the night on Waverly Drive 

18 
	and then the next day they left. 

19 
	 Q 	You say "they." You Mean Mr. Manson? 

20 
	 A 	Yes. 

21 
	 Q 	Who else? 

22 
	 A 	Susan Atkins, Patricia Krenwinkell  Mary Stunner, 

'23 
	

Lynn Frahm, Those are the peopin. 

24 
	

Q 	Lynn Frahm is Squeaky? 

25 
	

A 	Yes, 

26 
	

Q 	And several other girls? 

27 
	

A 	Yes. 

28 
	

So Manson and several girls then stayed overnight 

000065
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at pout residence at 3267 Waverly Drive? 

	

A 	Yee . 

	

Q, 	About Hatch L968? 

	

A 	Yes. 

Then they Left the following day? 

	

A 	Yes. 

	

Q 	Did Manson ever return to your residence white you 

were living there? 

	

A 	Yes. 

On approximately how many occasions? 

	

A 	Four or five. 

Between March of '68 and September of '68? 

	

A 	Yen. 

Did he ever stay overnight again? 

Yes, once. 

By himself? 

	

A 	Yes. 

With you and your friend? 

	

A 	Yes. 

So Manson stayed overnight at your place on two 

occasions? 

A 	yes. 

And in addition to those two occasions, he visited 

your residence several other times? 

A 	Yes. 

Between March of '68 and September '68/ 

A 	Yes. 

R. BUCLIOSI: No further questions. 
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CROSS fiXAMINMOR 

IT MR, =RICK: 

4 	Did you ever see Mt. Watson? 

A 	Once; briefly. 

Q Where? 

A 	Spahn Ranch. 

q 	What moth was that, if you remember? 

A 	September, October 1968, I am not sure. SOmetims 

in the fall of '68. 

But the first time you saw him was at the ranch; 

is that correct? 

A 	That is correct. 

Were you introduced to him by somebody/ 

A 	Charles Manson. 

He told you who he was? 

A 	There was a group of people and I was introduced 

to the group and it was just one -- 

Q 	He was one of the group then? 

A 	Yes. 

Do you remember how he looked at the time you first 

saw him? 

A 	No. Hs didn't make any impression, just an 

individual person. 

Axe you recalling the name 'Watson' now rather than 

the face of a person that you met? 

A. 	That is tight, 

Q 	Do you know Linda gasabian? 

A 	Yes, 1 do. 
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Did you ever meet her or see hitt 

	

A 	Would, you repeat the' question, please? 

Did you ever meet or see Linda at your home on.  

waverly when you lived there? 

	

A 	Yes, I did. 

When was that? 

	

A 	It was in the summer of 1968 sometime just before 

we moved p  August or July. 

	

Q 	Do you remember who was with her? 

	

A 	Her husband and another 	a number of other people 

from New Hasid°. 

By her husband, you mean Hobert Kasabian? 

	

A 	Yes, 

And had you known him prior to this date in 168? 

Yes, 

How long did you know him? 

	

A 	 Oh, I met him when he came. He came with a friend 

and I met him- that night and his wife and these other people. 

We had a mutual friend. 

So that you net Linda and her husband on the, same 

occasion at the same time? 

A 	Yes. 

Q 	Did you ever go to the ranch on more than one 

occasion? 

A 	Yes. 

Q 	Haw many times would you say you went out to the 

3pahn Ranch? 

A 	Two, maybe three at the most. 
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Q 	What month, If you remember? 

A 	It. was somethea around the- summer, August ) 

Septembers  maybe Ottober„ 

1968? 

A 	Yes. October would be the Latest date. 

But all of these, all of your visits to the' ranch 

would have occurred in the year of .1968; is that correct? 

A 	Yee, 

Do you remember whether you sawliatson there on 

the night of the other visit to the ranch? 

A 	No. 

MR. BUBRICR: Nothing further. 

REDIRECT EXAMINATION 

BY MR. BUGL/OSI: 

Q 	When Manson and the girls visited you in March- of 

'684  Watson and Linda Kasabian were not in that group? 

A 	That is correct. 

You never had seen Linda L(asabian with that group? 

A 	So, I did not. 

MR. BUCLIOSI: No further questions. 

THE COURT: Thank you, sir. You may step down. 

MR. KAY: People call Diane Lake. 

THE CLERK; would you raise your right hand, geese. 

Do you solemnly swear the. testimony you may give 

in the cause now pending before this court shall be the truth, 

the whole truth and nothing but the truth, so help you God? 

THEWITNESS: I do. 
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TIM CLEM Take the stand and be seated; and would you 

2 	state and spell your name, please. 

3 	THE.WITNESSI Diane Lake; Doti-a-n-4s 1.-a-k-e 

4 	 THE  CLEM Thank you. 

5 	 THE COURT: Is that Mins or Mrs. Lake? 

6 	 THE WITNESS: Miss. 

7 	 TAE COURT: Would you try to speak into the microphone, 

8 	please, so we all can hear what you are saying? 

9 

to 	 DIANE LAKE, 

11 	a witness. called on behalf of the /*caplet  having been first 

12 	duly. sworn, testified as follows: 

13 

14 	 DIRECT EXAMINATION 

15 	BY MR. MAY: 

16 	 I think one of the jurors didn't hear. It is 

17 	L-a-k-e; D-i-a-n-e. 

18 	 Diane, how old are you? 

19 	 A 	ilighteen. 

20 	 And do you presently live in the Southern California 
21 area? 

22 	 A 	Yes. 

23 	 Were you a 	r of the Manson family? 
24 	A 	Yes. 

How old were you when you joined the Manson family/ 
26 	 Thirteen or fourteen. 
27 	 All right 

How king were you a member of the Manson family? 
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A. 	Severe ramie 

Q 	Do you know the defendant Tex Watson? 

A Tea. 

Was he a member of the Kansan family/ 

A Yea 

4 	Did you join the family before Tex joined the 

family' 

A 	Yes. 

9' 
	

4 	About how long were you a somber of the family 

10 before Tex joined the family? 

11 
	

A 	A year. 
12 
	

Approximately when did Tax join the family? 
13 
	

A 	The fall of '68. 
14 
	

What was Tex like when be. joined the family' 
15 
	

A 	Mods  kind of sexy and nonchalant. 
16 
	

Mod; you mesa his style of dress was mad? 
17 
	

A 	Yes. 
18 
	

You sty he was sexy? 
19 
	

A 	Yes. 
20 
	

Did Tax live with the family? 
21 	 A 	Yes. 
22 	 Did Tex live with the Manson family until sometime 
23 in September of 1969? 
24 	 A. 	Yea 
25 	 Nowt  during the latter part of August 1969 did you 
26 and Tax have a kind of a boy friend-girl friend relationship? 
27 	 A 	Yes. 
23 	 Sow, are you aware that there was a sheriff's raid 

I 

2' 

3 

4 

6 
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on the Simla Ranch on August 16, 1969? 

A 	Yes 

Q Were you. present at this raid? 

A 	NO. 

Q Where were you? 

6 
	 A 	In. Mancha 

7 
	

Q 	Was Mr. Watson in °leach.. also? 

8 
	 A 	Yes. 

9 
	 Was Mr. Watson in Olsncha when you arrived? 

10 
	 A 	Yes. 

11 
	 Where exactly is Olancha; is that up by Death 

12 
	Valley, up around that area -- or do you know? 

13 
	 A 	I don't know. 

14 
	 It is in California, though, isn't it? 

15 
	 A 	Yes. 

16 
	 How did'you get to Olancha? 

17 
	 A 	Bruce Davis NIOVO me there. 

18 
	 'Bruce Davis i one of the family members? 

19 
	 A 	Yes. 

20 
	 And did au zoo. else go up with you to Olancha 

21 
	

besides Bruce Davis? 

22 
	

A 	A young boy. 

23 
	

Q 	Do you know what his name is? 

24 
	

A 	Mo. 

25 
	

Q 	Diane, 1 am going to show you People's Exhibit 3021  
26 
	

which has already been marked r. 

27 
	

Do you recognize the male in that photograph? 

28 
	

A 	Yes. 
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CI, 	And wile is that? 

A 	ft, ilium, 

And is that what Tem Watson looked like when you 

and he were in Olancha together/ 

A 	Yea. 

In other words, he has hair coming down that 

aleost covers his eyes? 

8 
	

A 	Yea. 

9 
	

Approximately when in relationship to the Spabn 

10 
	

Ranch raid, when did you go to °landau? 

11 
	

A 	A few days before. 
12 
	

Q 	A few days before the Spabn Ranch raid? 
13 
	

A 	Yes. 
14 
	

So sometime around August 14th — 

15 
	

A 	Yes. 
16 	 -- 1969? 
17 
	

A 	Yes. 
18 
	

How Long did you say in (attache? 
19 	 A 	About a week. 
20 	 Q, 	When you were in Olancha did you aver hive a con- 
21 	versation with Mt. Watson concerning a murder? 
22 	 A 	Yes, 
23 	 Approximately when was that conversation in re- 
24 	lationship to the Spahn Ranch raid? 
25 	

A 	The day after. 
26 	 So that would have, been on August 17, 3.969? 
27 	

A 	Yes. 
28 	

• - Where were you when you had this conversation with 

2 

3 

5 
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HZ. Watson? 

k 	Outside of a ranch that we were staying_ as. 
Saw, this ranch that you wars staying at, was this 

4 
	kind of a rundown ranch? 

A 	Yee„ 

6 
	 Q 	And what were you outside doing at the time that 

7 
	you had this conversation? 

8 
	 A 	Sunbathing. 

9 
	 tz 	Was Mr. Watson sunbathing also? 

10 
	 A 	Yes. 

11 
	 CI 	Besides --- well, was anyone else present outside 

12 
	there beside you and Mr, Watson? 

13 
	 A 	No. 

14 
	 Wars you reading anything while you were out there 

15 
	sunbathing? 

16 
	 A 	yes, 

17 
	 Q 	What were you reading? 

18 
	 A 	A newspaper. 

19 
	 CI 	And what did the headlines of this newspaper say? 

20 
	 A 	Something about the Tata murders. 

21 
	 Q 	Do you 1cnow how that newspaper got there? 

22 
	

A 	Yes. 

23 
	

Hoyt 

24 
	

A 	Mr, Watson bought it. 

25 
	

Q 	Sows  whit, if anything, did Tax say to you and 

26 what, if anything, did you say to Mr. Watson? 

27 
	

A 	Mr. Watson said that ha murdered Sharon Tate and 

26 
	

that she had pleaded for her life; and that they had written 
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%Pig*  on the door and that Charlie. asked hie to do it and he 

said it was fun and °Charlie sent us."' 

Sow, are you sure about that, what you have just 

related to the judge and the jury? 

	

5 
	 A 	Yes. 

	

6 
	 Did Tex say anything about whether or not you 

7 should tell anyone? 

	

8 
	 A 	Yes. 

	

9 
	 Q 	What did he say? 

	

10 
	 A 	Ha asked me to promise mat to tell. 

	

11 
	 Q 	Did you promise him not to tell? 

	

12 
	 A 	Yes. 

	

13 
	 Approximately how long did this conversation last 

	

14 
	between you and Mr. Watson? 

	

IS 
	 A 	Five minutes. 

	

16 
	 Q 	How did this conversation get started; did you make 

	

17 
	some comment about the Tate murder? 

	

18 
	 A 	I believe so. 

	

19 
	 Now,, when you and Mr. Watson were in Olancha did 

20 you have sexual intercourse with Mr. Watson very often? 

	

21 
	

MR. KEITH: Assumes a fact not in evidence, that she had 

	

22 
	at all. 

	

23 
	

MR. KAY: All right. I will ask that question. 

	

24 
	

THE COURT: Reframe it. 

	

25 
	

Q 	BY MR. KAY: Diane, when you and mr. Watson, were in. 

	

26 
	

Mancha together did you.have sexual intercourse with Mr. Watson 

	

27 
	

A 	Yes. 

	

28 
	

About how many times? 

1 
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A 	Uric*. 
4 	What kind of a reputation, if any, 414 Tex have 

among, the girls. in the Manson featly? 

MR. RUTH: Object to the question, 

TEM COURT: Sustained. 

q 	ST MR. KAY: Well, to your knowledge -- 

MR. =BRIM Assumes -- 

MR. Kum Same objection. 

THE COURT: Same ruling. 

BY MR. ON: What was the position of the girl in 

the Manson family, Diane? 

A 	To do what the man wanted. 

Q 	in other words, that you always did what the men 

wanted? 

A 	Yes. 

Q, 	To your knowledge did either you or any of the 

other girls in the fasily ever give any of the male weathers of 

the family any orders to do anything? 

A 	No. 

M.R. =RICK: I  think it should be limited to her; she 

obviously doesn't know -- 

MR. XAY: I said "to her knowledge." 

TI COURT: Did you give. any orders to the nen? 

TriZ WITNESS: No. 

Q 	BY MR. KAY: Did you ever hear any other female 

member of the family give any orders to any of the men? 

A 	No. 
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0 	Who were the other male members of the family, 

besides Mr. Watson and Mr. Bruce Davis? 

Steve Grogan. 

O He was also known as Clem Tufts? 

Yes -- Johnny Hall. That is all 1 can remember. 

O What about Danny De Carlo, vas he a member? 

For a little while. 

4 	What about Bobby Beausoleil? 

A. 	Yes. 

0 	While you were a member of the family, did you 

ever observe Mr. Watson take LSD? 

Yes. 

4 	On hoe many occasions? 

Two. 

a 	Sow did Mr. Watson act, when he had taken L3D? 
Sexy, carefree. 

4 	Did you ever se* Hr. Watson act violent? 

No. 

4 	Did you notice any change in Mr. Watson, after he 

joined the family? 

A. 	Yes. 

a 	What type of change did you notice? 
Ile let his hair get shaggy and he didn't veer mod 

clothes anymore. 

0 	What about his personality; Did you notice any 

difference in that? 

Warmer. 

Warmer? 

000077
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Yes. 

4 	During the month of August of 169, during the early 

part of the month, were you living at Spahn Ranch? 

Yes. 

Q. 	Did you live at Spahn Ranch until you went up to 

Olancha? 

A. 	Yes. 

a 	So during the first or second week of August, 19 

first, do you know who Leslie Van Houton is? 

Yes. 

4 	Was she a member of the family? 

A. 	Yes. 

During the first or second week of August, 1969, 

did Leslie Van Houton stay out all night on one occasion? 

A. 	Yes. 

a 	Now, in relationship to the Spahn Ranch raid, which 

was on August 16th, when was this occasion when Leslie Van 

Houton stayed out all night? 

A. 	Oh, about six days before. 

So that would 	it about August 10th? ' 

A.  Y 	

place 

es. 

Were you present when Leslie returned home? 

Yes. 

4 	About what time did she return home? 

A. 	About 7:00. 

4 	7:00 in the morning? 

Yes. 

4 	7:00 a.m.? 

   

• 
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1 

2 

VOL 

	

4 
	

After Leslie returned hos*, did AMY man eV= to the 

door of the haus* that you .were located in? 

	

A 	Yes. 

	

4 	About haw long after Leslie arrived did this man 

come to the door? 

	

A. 	?ifteen minutes. 

	

4 	Did he knock on the doer? 

Yes. 

	

4 	Did this man that knocked on the door eventually 

come inside? 

	

A 	Yes. 

	

0 	Where were you located in this house when this Man 

came in? 

	

A 	In the living room. 

Where was Leslie? 

	

A 	She was underneath the covers on the mattress. 

	

4 	At what point did Leslie get underneath the covers? 

As the man was coming up the road. 

	

a 	Did she indicate that she had seen the man approach 
the house? 

Yes. 

	

0 	Before this man knocked on the door, did Leslie 

make any statement concerning this man? 

A 	Yes. 

	

a 	What did she say? 
MR. BUBRICK: Objection to the question. 

MR. ITRITH: Object to the question as hearsay. 
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MR. =GUM: Before the Court rules, may we approach 

the bench on that? 

MR. INTs We are not admitting this as hearsay testimony 

IMO: That is for the Court to decide. 

THE COURT: Approach the bench. 

(The following proceedings were had at the 

bench, outside the hearing of the jUrys) 

MR. BUGLIOSX: Leslie Van Houton is named in the indict-

ment as a co-conspirator. 

We think that it is basic law we can put on evidence 

against a co-conspirator, whether it is hearsay or not, just 

like we put on Xrenwinkells fingerprints were found on the 

inside of the back door. X think we can put on any type of 

evidence against a co-conspirator named in the indictment. 

THR COURT: I don't agree with that. That is your offer 

of proof? 

HR. HAY: Okay. This is not a confession to murder. 

She stated "Don't let that man cone in or see me, because he 

just gave me a ride from Griffith Park." 

How, this is important, because with Barbara Hoyt, 

who is the next witness, we are going to put on a statement red, 

by Hr. Watson in relationship to the fact that Leslie was hiding 

and telling Barbara Hoyt not to mention anything to anyone about 

the fact that they had been in the Griffith Park area and, of 

course, the Griffith Park area, we are going to put Sgt. 

Sartuche on to testify that this is right next to the La Bianca 

residence. So this is placing them at the scene of the murder 

on the night of the murder. 
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TUX COURT & Too say you want to prove that. Leslie. Van 

2 Renton Said to this girl ,-- 

3 
	

MR. 'AY: Said to this girl *Don't let that man come in, 

4 or *Dealt let this man come in or nee me, because he just gave 

5 me a ride from Griffith Park. 

6 
	 MR, KRIM That ian't the declaration in furtherance 

7 of the conspiracy. There is no conspiracy with this declare-

a tion. It ia a declaration made about what she had done after 

9 the alleged homicides. 

10 
	 MR. BUGLIOSI: I think there is a code section on this, 

11 your Honor. I can look it up. There is a code section in 

12 the EVidence Code that permits it. 

13 	 TUE COURT: Well, so far as I am concerned, the conspiracy 

14 has already terminated, hasn't it? 
15 	 R. nas They are hiding, you know. 
16 	 THE COURT: The conspiracy to commit murder has terminated 
17 hasn't it, or they have accomplished the object of their con- 
18 	spiracy? 
19 	 MR, RAY: You see, we are just charging in the indict- 
20 ment that the conspiracy was in effect an the 9th, 9th and 10th, 
21 	 We don't for one minute say that these were the 
22 only days of this conspiracy. We consider this a continuing 
23 conspiracy. In other words, they were talking about it at the 
24 ranch all the time, We are just saying in. the indictment that 
25 

it was in effect three days. We don't- say that it terminated 
26 

with the death of the La Bianoas. 
27 	

MR. BUGLIOSIt Moreover, your Honor, I think that flight 
28 

from the scene of the crime is still part of the conspiracy. 
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THE COURT: You can prove flight. There is no:question 

about that. 

MR. BUGLIOSI:• I think this is part of flight where they 

are hiding. This is right after the murders and she is hiding 

beneath the blanket and telling Diane not to say anything to 

anyone. I think this is part of a flight. 

THE COURT: I will sustain the objection. 

MR. KAY: May I say one thing? 

THE COURT: Yes. 

MR. KAY: The import of what we want is not so much 

for what Leslie Van Houton had to say, but we want to show 

Tex Watson's reaction to the fact, why Leslie was hiding, and 

the statement he made to Barbara Hoyt; in other words, we 

need to put on this evidence, when our next witness gets up 

and explains to Tex that Leslie was hiding, and this will 

explain Tex's statement and reaction to Barbara Hoyt's state- 

ment. 

THE COURT: What statement did he make? 

MR. KAY: Tex said -- Barbara said that Leslie was hiding 

from a man and Tex said, /Don't say anything to anyone, as 

we were in Griffith Park last night at a love-in." 

THE COURT: A-ba what? 

MR. KAY: At a love-in, some love-in. 

THE COURT: I will sustain the objection. 
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(Thee following proceedings were had in open 

court, in the presence of the juxyt) 

	

0 	SY. MR. Ms Diane, then,, without telling us what 

Leslie said, did Leslie remain under the blankets for 'the full 

time the man was inside? 

	

A. 	Yes. 

	

4 	About how long a period did that encompass; how 

long was the man inside? 

Five minutes. 

And was any part of Leslie's body showing while 

this man was inside? 

No. 

	

0 	Tn other words, the covers were completely over 

her whole body? 

	

A 	Yes. 

	

4 	When, after the man left, did Leslie,  come out from 

underneath the covers? 

	

A. 	would you repeat that? 

	

5 	All. right. After the man left, did Leslie come 

out from underneath the savers? 

Yes. 

	

5 	How soon after the man left? 

Oh, as soon as he was down the road. 

Diana, did you ever hear Charles Manion talk about 

a black-white revolution? 

Yes. 

	

4 	Did Mr. Manson ever tell you that there was going 

to be a black..white revolution? 
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13-2 	1 	L 	Yets. 

III- .- 	2 	 0 	erten was the first time that he told you this? 

3 	 L 	In 1967* 

4 	 0, 	Where did you first meet Mr. Manson? 

5 	 A. 	Twang& Canyon Lane. 

6 	 And that vas in 1967? 

7 	 A. 	Yes. 

8 	q 	Vas there a period of time when the idea of a 

9 black-white revolution seemed to dominate Mr. Manson's conver- 

10 tuition? 

11 	 Yes. 

12 	 When was that? 

13 	 A. 	In the summer of '69. 

14 	 a 	Did you ever hear Mr. Watson talk about a black- 

411 	15 white revolution? 

16 	 A. 	Z'm not sure. 

17 	 what about the term helter-skelter, did you ever 

18 hear Mr. Watson talk about helter-skelter? 

Yale 

20 	 4 	',that does helter-skelter moan to you; what is that 

21  the name for? 

22 	 X 	The beginning of the black and white revolution. 

23 	 Was that the term that Mr. Manson used for the black 

24 white revolution? 

25 	 A. 	Yee. 

26 	 Did most of the family members talk about helter- 

410 	
27 skelter and the black-white revolution? 
28 	

th 	Yes. 
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1 
	 Was that a principal topic of.convereation. as 

2 
	the family members? 

3 
	 Yes. 

4 
	 0. 	Now, in the. summer of 1269, vh.t did Mr. Manson say 

5 ' about the black-white revolution? 

6 
	 Did he say when it was ding to happen? 

7 
	 He said it was going tc'come down soon. 

a 
	

4 	And did he say who was going to start the black- 

9 white revolution? 

10 
	

He said that he was. 

11 
	

4 	And this was during the sumer of 1969? 

12 
	

las. 

13" 
	 a 	Diane, while you and Mr. Watson were up in Olancha, 

14 did you ever meet a deputy sheriff named Dennis Cox? 

15 
	

/es. 

16 
	

4 	Where did you meet Deputy Cox for the first time? 

17 
	

On the highway. 

18 
	

4 	When you were walking along the highway? 
19 
	

X 	Yes. 
20 
	 a 	Vas Tex with you on this occasion when you first met 

21 Deputy Cox? 
22 	 o. 
23 
	

a 	Did Deputy Cox ever cons to' they ranch,  haus* where 
24 you and Tex were staying? 
25 	 us. 
26 	 a 	Was ha in uniform at that time? 
27 	 Yes. 
28 	 a 	What, if anything, did Mr. Watson do when Deputy 

000085
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Cox- Approached? 

	

A. 	He ran for the bushes..  

Did he hide in the bushes? 

Yes, 

MR. BUBRICX: Just a minute, your Honor; I object to• 

that as being leading and suggestive. 

THE COURT: Sustained. 

Can we fix a time for this? 

MR. XAY: All right. 

	

a 	Diane, approximately when was this in relationship 

to the Spahn Ranch raid; was it before or after, to the best 

of your recollection? 

	

1 	After. 

	

JD. 	And do you remember whether it was -- how many 

days after? 

	

1 	One or two. 

	

a 	Now, what did Tex do when he ran towards the 

bushes, when Deputy Cox approached? 

Did you see what he did in the bushes? 

No. 

	

a 	Was he visible to you r  once he ran toward the 

bushes? 

No. 

THE COURT: Did you look? Did you look? 

THE WITNESS: Yes. 

BY MR. XAY: Now, did you and Deputy Cox have a 

conversation? 

1 	Yes. 
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4 	And in that conversation did Deputy Cox indicate 

that ha had seen Mr. Watson? 

A. 	les. 

4 	Did he ask you whet Tor's name was? 

A Yes. 

MR. MUM Object to that as calling for hearsay, your 

Honor. 

M. KAY: We are just offering this for Mr. Watson's 

subsequent reaction, your Honor, not for the truth of this 

conversation. 

THE COURT: I will allow it, subject to a motion to 

strike. 

4 	BY MR. RAY: Did Deputy Cox ask you what Tex's 

name was? 

a. 	Yes. 
a 	And what did you tell him? 

4!ex.* 

0 	After you told Deputy Cox that Tex's name was 

Tex -- well, lot me ask you this, did- you give Deputy Cox a 

last name for Mr. Watson or did you just say "Tee? 

don't remember. 

4 	Now, after you told Deputy Cox that Mr. Watson's 

name was Tex, did Tex come out of the bushes? 

L Yes. 

4 	Did his come up to where you and Deputy Caxlere? 

Yes. 

4 	Did Deputy Cox then ask Tex far his name? 

A. 	Yes. 
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0 	What name did Tex give Deputy Cox? 

	

L. 	Chuck Montgomery. 

	

0 	Mot witatson°42 

	

L 	No. 

	

4 	sow, after Deputy Cox left, did Mr. Watson say 

anything to you? 

ee. 

	

4 	What did ha say? 

	

A. 	Something to the effect that he was upset with me. 

	

4 	For what? 

	

X 	For telling a policeman what his name was. 

	

4 	Whet did yam say to hist when he said that to you, 

if you remember? 

I doet remember. 

	

4 	Diane, how did Tsx compare with the other male 

members of the family, as far as being independent, if at all, 

from mr. Manson? 

MR, ICEITN: Object to the question as calling for a 

conclusion. 

THE COURT: Sustained. 

	

4 	DT MR. NAY: Did you ever see mr. Watson follow 

Mr. Manson around? 

Sometimes. 

	

0 	Very often? 

WO. 

---2-452 
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4 	Dial$, did you testify for a few minute* before 

the Grand-  Jury en. Deeteber 	19169* xfniiittdret the is 

La Zia= inurders? 

A Tea. 

it 	Did you tell the Grand Jury under oath that you 

wars in Inyo County on August 	9 and 10, 1969? 

A 	Yea, 

Vas Oat the truth oi a lie? 

A 	A lie, 

Whore ware you on August 8, 9 end 10, 19691 

A 	Spatz Movie Ranch. 

And did you also tell the Grand Jury that the 

first time you• hoard about the Tate-La Bianco murders was- in 

the bye County police station after you were arrested in 1969? 

A 	Yes. 

Q 	Was that the truth or a lie/ 

A 	A lie. 

When was the first time you heard about the Tate 

murders? 

A 	From Mr. Watson. 

That mouldbe on August 17, 1969? 

A Yes. 

Why did you lie to the Grand Jury? 

A 	Because I was afraid that members of the family 

would kill ma and that Charlie had asked me net to talk to. the 

authorities. 

Q 	Now, when you say Charlie had asked you not to 

talk to the authorities, are you referring to Hr. $ansont 

 

  

  

  

    

000089



	

A 	Yes. 

	

4 	When did he tell you not to talk to the authorities 

	

A 	When we were at the foot of COW Wash, 

	

Q 	That is out in the Death Valley area? 

	

A 	Yes-. 

	

tt 	Was this about the ti of your arrest in October 

of 1969? 

	

A 	Yes of 

	

Q 	Are you still a member of the Manson family/ 

	

A 	No. 

Q When you testified tit the first trial in November 

of 1969 did you tell the truth? 

	

A 	Yes. 

Q Are you telling us the truth -- 

MR. KEITH: Wait a minute; wait a minute, your Honor. 

That was too fast for me; I am going to move to strike the 

answer for the purpose of an objection. 

THE COURT: It will be stricken. 

MR, garrit: The objection is„ the question calls for a 

conclusion; it is also immaterial. 

THE COURT: It is stricken. 

The jury will disregard that. 

	

Q 	NT MR. Ka: Diane, you did testify at the first 

trial of this nasal  did you not? 

A Yds. 

4 	Are you telling us the truth today? 

A 	Yea. 

Dian*, how many times have you taken LSD? 
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?arty to fifty, 

	

q 	Now: because of your drug abuse pretties did you 

spend from the middle of January 1970 until. August of 1970 

in Patton State Hospital? 

	

A 	Yes, 

	

Q 	Have you taken any drugs since- you were arrested 

at Barker Ranch on October 12)  19691 

A . No. 

	

q 	So you have taken' no drugs since October 12th of 

1969; is that correct? 

	

A 	Yes. 

Did you attend high school from September 1970 to 

June of 1971? 

	

A 	Slits . 

what grades did you gett 

	

A 	Straight As. 

And are you going to attend college in the spring 

semester next year? 

	

A 	Yes. 

MR, KAY: 1 have no further questions. 

MR. BUGLIOSI: May we have just a moment)  your Honor, 

MR. KAY: Xo further questions, your Honor. 

CROSS EXAMINATION 

BY MR, KUM 

Kiss Lake, Charles Manson was the leader of the 

family, was be not? 

	

A 	To us. 
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WWI you say *to us,*  bow about you, youtsoLf; 

wasn't be do isadst? 

A 	Too. 
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4 	HO ran things, didn't he, at. the Spahn Rancht 

A. 	Tbs. 

as told people what to do, didn't bat 

A Yes, 

Haw did it some about that you first mat Ht. 

Manson, 

A 	Soma friends introduced ma to him, took ma to his 

house, 
Where was he living at that tins? 

A 	Topangs Canyon. 

Where was he Living, in a hOuss or a bus or a 

trailer or what? 

A 	A house. 

And with whom was he living, if anyone? 

A 	Lynn From*, Patty Krenwinkel, Susan Atkins, Ella 

Bailey, a girl namad Patty, a guy named Mike and guy named 

Tony, 

Q 	Who were the friends that introduced you to Mr, 

Manson? 

A 	Z-tr. Richard Birch and a girl named Allagra. 

How old were you at the time? 

A 	I believe I was fourteen. 

And were your patents still alive at that time? 

A Yes. 

Where were they? 

A 	Living in Suniand. 

Naze they living together or had they been 

separated at the time you first met Manson? 
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A 	They ware together.  

Mid you run away free hems? 

A 	No. 

When was the Lost time you saw your parents before 

you mit Mr. Manson? 

A 	A few days, 

la 	What were you doing away from home for a few days 

at the time you met Mr. Manson? 

A 	Staying with friends. 

Q 	When you met Mr. Manson, did you return home, say, 

that same day? 

A 	I don't remember. 

Did you return home at all after you met Mr. Manson 

A 	Yes. 

When was the next time you returned home after you 

mat Mr. Manson? 

A 	Sometime before December. 

And what was the month in which you met Mr. Manson? 

A 	I believe it was November. 

1967? 

A 	Yes. 

Did you stay with Manson and the girls for the 

intervening period? In other words, between the time, .from 

the time you mat Manson in November until the time you 

returned home in December '67, did you stay with Manson a11 

that time', 

A 	don't remember. 

Q 	Did you after returning home, did you come back to 

000094
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A 	Yes. 

Hourlong did you stay at home? 

A 	Half a clay. 

R 	You went right back to Manson? 

A 	Yes. 

IS that right? 

A 	Yes. 

Q And was ha still Living,in the Ttipanga Canyon area? 

A 	Yes. 

Q Did you take any acid during that month or ea that 

you were Living with Manson? 

A 	I don't remember. 

Q 	When did you start taking acid, if you remember? 

A 	Well, when I was thirteen. 

Before you even met Charlie. Monson/ 

A 	Yes. 

Did you continue taking acid trips after you met 

Manion and the girls? 

A 	Yea. 

Q They used drugs, too, didn't they? 

A 	Yes, 

4 	What drugs did you see Manson and the girls use 

during that first period of time when you were with them' 

A Weed. 

Q Did you use weed yourself? 

A 	Yes. 

Did you use any hash? 28 
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tk 	1 don't remember. 

Q 	Any LSD? 

A. 	1 don't remember, 

4 	While you were there, all you remember is weed 

being smoked? 

A 	, Yee. 

You don't rule out the possibility that other 

drugs were being used by the group at that time, do you? 

A 	No. 

When you came beck to Charlie Manson after spend-

ing a half a day at home, did you continue to live with him 

and the girls, the other girls? 

A 	Yes. 

And did you continue to live in the :reopens. Canyon 

or did you travel about? 

A 	We traveled about. 

Was there something that attracted you to Meson' 

A 	Yes. 

Did he have a certain, would you say, power over 

you to cause you to live with him and the other girls? 

What do you mean by power? 

Well, 1 will ask you straight out: What was it 

about him that caused you to want to live with him and the 

other members of his family and stay away from home? 

A 	Cooperation among the girls and the happiness and 

the music. 

And did Manson do a lot of talking the first month 

that you were with him? 
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A 	V4*, 

Q. 	He tamed on many Sublesta, didn't hi, 

► Yeli. 

Q He was something of a ohilosopher, wouldn't you 
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say? 

Yea.A  

Q Aid you girls used to hang on hie every,  word, 

didn't you? 

A 	Yes. 

q You were very impressed at what he had to says  

weren't you? 

A 	Sometimes. 

15.1, 	And you believed most of what he said, didn't you? 

A 	Ys. 

In other words, you believed that there was going 

to be a black -white revolution, dida't you? 

A .  I didn't know. 

q 	Didn't Manson tell you from time to time, if not 

more often, that there was going to be a black-white revolu-

tion? 

A 	Yes. 

You listened to the Beattle songs a great deal, 

didn't you? 

A 	Yes. 

HR. KITH: Would this be a good time? 

THAI COURT: Yea. We will recess until 1:30 and once or 

heed the usual adMonitioo. 

(Soon recess.) 
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LOS =ELM, CAZIITORNIA, TUESDAY, AUGUST 24, 1971, 1:30 

TEUI COURT: People against Watson. 

Let the record show all jurors, counsel and defen- 

dant present. 

THE CLERK: Retake the stand? please. 

You haveL been previously sworn: would you restate 

your name for the record? 

TEE WITNESS: Diane Lake. 

TUE CLERK: Thank you. 

rams LAXE, 

resumed the stand and testified further as follows: 

CROSS-EXAMINATION (Continued) 

B M.R. XRITH3 

Miss Lake -- excuse me?  your Honor, may I proceed? 

TEE COURT: Yes, go ahead. 

BY MR, ITN: Miss Lake, at the non recess we 

started to discuss the Beatles. You recall the initial ques-

tion I asked you on that subject? 

In any event, I will reorient you on that' Did you 

and Charles Manson and other members of the family quite often 

listen to the Beatles' records? 

Tes. 

a 	Do- you remember any particular songs in the particu- 

lar album at this time that were played, let's say, more 

fieauently than others? 
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If you can't remember say so. 

Well I remember, you know, songs. I can't say 

if they were played more frequently. 

Did you ever hear the song, "Relter-Skelter"? 

Yes. 

And was that played at the Spahn Ranch? 

Ai 	Yea. 

4 • Did you ever live at a place on Gresham Street 

in Chatsworth or Canoga Park, one of those places out there? 

A. 	Yes. 

a 	And how long did you live there? 

1 	Several months. 

Where is Gresham Street? 

In Canoga Park. 

And could you spell that for us, lust so we can 

get it right? 

A. 	G-r-e-s-h-a-m. 
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Ella Bailey? 

A. 	Yes. 

4 	Anybody else from time to time stay there that you 

can remember? 

X 	Barbara Hoyt, and a guy named Dave and a guy named 

"%nee and Steve Grogan. 

4 	All right. Was /Alkalis Van Houton ever there? 

1 	Yes, I believe so. 

Row about Patricia Krenwinkel? Was she at the 

Gresham Street. address? 

Yes. 

4 	Susan Atkins, was she ever there? 

Yes. 

a 	Incidentally,' you had a nickname, too, didn't you? 
A. 	Yea. 

4 	That is Snake? 

4 	Did you stay there for some length of ties at the 

Gresham Street address? 

Several months. 

a 	During what year was this? 
19 -- I am not sure. 

Who stayed at the Gresham Street address with you? 

Charles Manson and Lynn. Promo. 

4 	You will have to raise your voice a little bit. 

Charles Manson, Lynn proms, 

a 	Is that Squeaky? 
X 	Yes. And Sandy Goode and Madeliene Cottage and 

Ella. 
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4 	Who called you snake? Charlie Manson? 

Everybody. 

0 	Rave you ever also gone under the name of Diane 

Blutatein? 

Yes. 

Is that your real name or is Diane Lake your real 

name? 

Diane Lake is my real name. 

Who gave you the name of Diane Bluestein? 

Charlie gave it to me. 

4 	A lot of the girls end boys at the Spahn Ranch 

used fictitious names or nicknames, didn't they? 

Yell* 

a 	It wasn't at all unusual for the girls to use more 
than one name; isn't that correct? 

Would you repeat that? 

a 	It wasn't at all unusual for the girls in MansoWs 
family to use more than one name? 

No. 

4 	It wasn't unusual. 13 that what you're telling 

us? 

Yes. 
24 

O. 	gave you ever heard the song "Piggies,* the Beatles' 

26 

27 

28 

25 	
song? 

Yes. 

fl 	Did you hear that at the Spahn Ranch? 

Yes. 
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% 	Was that plays4 many times at the Bpahe Ranch? 

I see you-can't remember. 

X 	I don*t know how to answer that. 

0 	Was it played more than once? Have you ever heard 

it more than once? 

Yes. 

Now, were the Beatles' songs also played at the. 

Gresham Street address? 

X 	Yes. 

4 	incidentally, did you ever go to the Barker Ranch? 

Yes. 

0 	when did you go to the Barker Ranch for the first 

time? 

believe it was in October 1968. 
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Who did you go there with? 

Charles.. 

Manson? 

• YOOf Ruth Moorehouee 

If you can't remember any other people's names, 

tell us. 

A. 	rim not sure. 

Now, let's retrace our steps to the Topanga poriod. 

Do you have any idea how.lonq you stayed there with 

Manson? This was in November or so of 1967, when you first 

met him, to refresh your recollection. 

Yes. 

a 	Now, with the exception of the half day you went 
home to your parents', how long did you stay at Topanga Canyon? 

1 don't remember. 

Mere did you go from Topanga Canyon? 

someplace in New Mexico. 

a 	Did you go with Manson? 
1 	Yes. 

And did some of the other girls also go? 

R. 	Yes. 

Did any boys go? 

A. 	Yes. 

Did you go to a commune in Nearw►  Mexico? 

No. 

You don't have any recollection of exactly where 

you went in NOW Mexico? 

/14, 	NO. 
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4 	now long did-yam stay there; do you have any 

recollection of that period? 

Two days. 

Then, where did you go? 

- 	Back home, back to Topanga Canyon. 

	

a 	How long did you stay there the second time when 

you returned,from New Mexico, if you remember? 

	

74. 	%tate a few months. 

Incidentally, was this sort of a peaceful period 

in your life, would you say, while you were largely staying 

at Topanga Canyon with Mansbn? 

Yes. 

	

Q 	Oid you have a good time? W* are talking about 

Topanga Canyon, now. 

Most of the time. 

Charlie was a little rough on you; Charlie Manson, 

that is, was a Little rough on you occasionally, wasn't he? 

Yes. 

	

a 	Se heat you up on occasion? 

Tea. 

	

L 	'Invoked you around? 

Yos. 

	

a 	Did hewer do this while you were staying with him 

at Topanga Canyon, beat you up , knock you around, that kind of 
25 	

conduct? 
26 	

I don't remember. 
27 	

a 	au are telling us you don't remember whether he 
28 hurt you on any occasion while you were living with him at 
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Toping* Canyon;' is that what you are, saying? 

Yes.. 

0 	However, later on, while you.  ware with him, you' do 

recall his hurting you? 

Yes. 

0 	On a number of occasions? 

Yes. 

What would you do to cause him to hurt you, if 

anything? 

Did you understand my question? In other words, 

did he just come up and start hitting you or slapping you, or 

did you do something that apparently made him mad? 

Yes. 

a 	That question was compound and it is the answer I 

deserved. I will start over. 

what did you do, if anything, to cause him to hurt 

you? 

Once I hit the baby. 

Vhat baby was that, or whose baby? 

A. 	Mary Brunner's. 

Q 	Was this one of your primary functions with Charles 

Manson, to keep care of the babies? 

1 	Yes. 

And the actual mothers of the children didn't pay 

too much attention to their babies; isn't that a fair statement? 

MR. KAY: Objection; calls for a conclusion. 

THE COURT: Were you in charge of the babies? 

THE WITNESS: o, 
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1 

2 

3 

4 

TERCOORTz Was anybody in charge of the babies? 

TRW WITNESS* No. 

4 	NT Ma. MTH* Did Mr. Manson tell you that you 

should take care of the babies? 

11. 	I don't remember. 

All right, let's get back to the other subject. 

Manson did smething because you did something to 

one of the babies, is that right? 

p. 	Yes. 

4 	'Abet did you do to one of the babies? 

I hit it. 

4 	And did he see you? 

a. 	No. 

Did you tell him you struck a baby? 

A. 	No. 

a 	He found out someway, though, apparently? 
A. 	Yes. 

And what did he do to you? 

Re slapped me and kicked me. 

And were was this, Spahn Ranch, Barker Ranch, 

Gresham Street or Topanga Canyon? 

Spahnis Ranch. 
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Intidentally, when was it when you left the. Topanga 

Canyon fOr ter last time with Manson? 

A 	ItOleve it was around April or May of 19684' 

Q Where did you go? 

A 	Spaha Movie Ranch. 

THE COURT: You will have to keep your voice up. 

THE WITNESS: Spahr. Movie Ranch. 

Q BY MR. KEITH: Did you ever go to San Jose or' 

Mendocino or Ukiah? 

No. 

Never went up north with Manson? 

A 	I can't answer that. 

Q 	You mean you don't remember whether you went up 

north with him or not? 

I did, 

Q Why couldn't you answer it then? 

A 	Because it didn't make sense to me. If I said 

"Yes" it would mean one thing. If I said "Nos" it would wan--

You,  mean you couldn't answer because you didn't 

like the way I put the questions is that what you are telling 

ma? 

A 	Yes. 

Q Any time you don't understand the question or 

think it is ambiguous, let me knew-  and I will rephrase it. 

Okay? 

A 	Okay. 

(a 	Where did you go up north with Manson and his 

group? 
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A 	Iwo* to Sacramento and I vent to San Vrancia40# 

Did you go to the Raishtvitabbury District in 

San Francisco? 

A Us. 

	

4 	How long were you there? 

	

A 	A fist/ days, I halimpas  

	

4 	Did you moot anybody there that later became a 

member of the family, or at lomat was with the family for 

period of time? 

	

A 	Yds. 

	

4 	Who was that? 

	

A 	Michael Fenney. 

	

4 	Anybody else? 

	

A 	1 don't remember. 

And then you went to Sacramento from the Haight- 

Ashbury District? 

	

A 	No. 

Where did you go? 

	

A 	Back to TOpeng* Canyon. 

Back to topanga Canyon? 

	

A 	Yes. 

Did you go to San Francisco before you ever went 

to the Spahn Movie Ranch? 

	

A 	Yes. 

Manson was the one, wasn't he, that decided ikon 

to go and where to go different places? 

	

A 	1 wouldn't know. 

You didn't ordinarily make any major move Like 
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ping frets the Rahn Ranch to Barker Ranch unless he told you 

eons along or to gO; isn't that correct? 

& 	Yes, 

Wham you went to San Francisco did you go with 

Mr, Manson? 

Yes. 

And you went to San Francisco because Mr, Manson 

wanted to go to San Francisco; isn't that right? 

A 	I don't understand the question. 

Wells  you went to San Francisco and you went with 

Mr. Manson; isn't that correct/ 

A 	Yes, 

TH COURT: Who suggested you go to San Francisco? 

THE WITNESS: I believe it was Mr. Manson. 

Q 	BY MB. MTH: When did you move to the Spahn 

Ranch permanently, 30 to speak? 

A 	Around 1968, around the spring. 

4 	Around the spring in 196$; is that what you are 

telling us? 

A 	Yes, 

4 	And up to that time you had stayed in the To-pangs 

Canyon area most of the time? 

A 	Yea.  

During your stay in the Topanga Canyon, did you 

continue to take acid? 

A 	?Wig  

Smoke grass? 

A 	Yes. 
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CIL 	Take any other drugs? 

A Yes. 

Tibet other drugs? 

A 	Mescaline. 

Mr, Manson didn't discourage anybody front taking 

drugs, did he? 

A No. 

As a matter of fact, he encouraged it, didn't he? 

A 	Yes 

And Mr. Manson himself took drugs on oecasion, 

isn't that correct, while you were at the Toping* Canyool 

A 	Yes. 

And was there much discipline exerted over you 

young people by Mr. Manson while you were at Topenga Canyon? 

A 	Yes. 

What kind of diaCipline„ in other words, did he 

ball you when to eat and when to brush your teeth and when to 

go outside or what? 

A 	iknf to talk to people, to authorities, when to 

leave the house and who to see and who to hide from. 

Re pretty well regulated your Life while you were 

at the Topenga Canyon; isn't that correct? 

A 	tea. 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

.9 fls 
	24 

25 

26 • 	27 

000110



1 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

8 

• 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

2475 

24 

25 

26 

27 

4 	Incidentally, were you unhapmat home when you 

left heart to join Manson? 

No. 

Did Mr. Manson continue to regulate your life 'when 

you were at the Spahn Ranch? 

Yes, 

0 	And did he. regulate your life while you were at 

Gresham Street? 

A. 	Yes. 

0 	Would the same apply to Barker Ranch in Death 

Valley, when he was there? 

Sometimes. 

Charlie Manson wasn't always at the Darker Ranch 

when you were there; isn't that correct? 

A. 	Yes. 

Isn't it true that Charles Manson also regulated 

the lives or appear to regulate the lives of the other people 

that were in his family? 

MR. BUOLIOSIx Calls for a conclusion. 

MR. mum I used the magic word *Appear,* I thought. 

MR. BUGLIOSn No, she can testify to what he did and 

what they did, but not the conclusion, *regulate* or 'control." 

THE COURTS suppose you reframe that? 

MR. RETTRI Very well, your.Ronor. 

a 	Did you laver hear Mr. Manson telling other people 
besides yourself what to do at either Topanga Canyon or the 

Spahn Ranch? 

Yes. 
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4 	He told the boys what to do as well as the girls; 

is that t fair statement? 

Yes. 

a 	Did you ever hear anh of the family members tell 
Mr. Manson what to. do? 

A. 	No. 

Did anyone ever express to you, any mdsbera of 

the family, that is, that they believed Manson was Jesus 

Christ? 

Yee. 

0 	And did any member of the family ever express to 

you they believed he was God? 

I don't remember. 

But you do remember then, somebody, telling you 

that they thought he was Jesus Christ? 

Yes. 

And did more than one person tell you that about 

Mr. Manson, one family member, that is? 

I don't remember. 

Did you believe that Charlie Manson was some kind 

of a deity while you were at Tonanga Canyon or the Spahn Ranch? 

In other words, while you were a member of the family? 

Sometimes. 

And on what occasion 	strike that. 

Was there some particular occasion or thing 

happened that made you sometimes think Manson was Jesus Christ? 

A. 	No. 

!Cu can't remember any particular incident or any 

000112
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particular conversation where it suddenly struck you that this 

man was a deity?' 

No. 

	

'4 	Nonetheless, you do remember believing'fftmutime 

to time that he was a deity/ is that a fair'statement? 

Yes. 

	

a 	Where were you when you first met Mr. Watson 

at the Spahn Ranch? 

I don't think so. 

	

a 	Do you remember where you were? 

	

A. 	I believe it was a house in Malibu Canyon. 

Was it Dennis Wilson's house? 

	

A. 	No. 

Whose house was it, if you know? 

We called it the Iron Butterfly's house. 

	

a 	Who lived there? 

	

H. 	Who lived there at the time? 

Q. 	Yes. 

We did. 

	

4 	Now, is this a different place than the Topanga 

Canyon place that we have been talking about? 

	

A. 	Yes. 

Did you ever meet Dennis Wilson, by the way? 

A. 	Yes. 

You were at his house on occasion? 

Yes. 

With Manson? 

Yes. 
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Nof. 

• 

Ton saw Watson there, too, didn't you? 

I. 	I don't remember. 

Did you over.  know a man by the muse of 'Dean Moore- 

house? 

Yes. 

Did you see him at Dennis Wilson's? 

Yes. 

Did you see him at the Spahn Ranch? 

don't remember. 
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4 	Pardon me, I am sorry. 

I don't remember. 

4 	When were you at the Iron Butterfly? 

Around the fill of 1968. 

Q. 	You are sure of that, or are you guessing? 

As 	I am guessing. 

4 	Tell us when you guess. Will you do that, please? 

Yee, okay. 

0 	Nave many of your other answers to my questions 

been guesses? 

No. 

a 	so, to the best of your recollection, the first 
time you ever saw Vatson was at the Iron Butterfly? 

1 	Yes. 

4 	Are you positive you never saw him at Dennis 

Wilson's? 

No. 

a 	Did you continue to use any kinds of drugs while 

you were at the Spahn Ranch, Miss Lake? 

Yes. 

4 	What did you use at the Spahn Ranch by way of 

drugs? 

Marijuana and LSD, mescaline. 

Did Mr. Manson also 1230 LSD, if 'you know, at the 

Spahn Ranch? 

A. 	Yes. 

4 	Did most of the group take drugs at the Spahn 

Ranch, to your knowledge? 
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4 	Yea. 

4 	And these are the. so-called psydhedelia drugs? 

- Yes. 

a 	Did you ever take any LSD with Mr. Watson, while 
you were at the Spahn Ranch? 

Before going into that, first, we'd. hotter establish 

strike that question. 

Did you ever see Mr. Watson at the Spahn Ranch? 

t. 	Yes, 

Did he live there? 

A. 	Yes. 

And have you seen. him use drugs there? Don't 

guess. 

don't remember. 

Did any of you family members ever take drugs in 

a group? 

Yes. 

Would this be at the Spahn Ranch? 

A. 	Yes. 

a 	And would it also be at Topanga Canyon? 
Yes. 

And would it also be at the Barker Ranch? 

Yes. 

And would it also be at the Iron Butterfly? 

What kind of drugs? 

a 	Psychedelic drugs like mescaline, marijuana, LSD, 
hash? 

I only remember marijuana. 
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4 	Bow lain were you at the Iron Butterfly? 

	

L. 	Not very long. 

O Now about at Grelhaa Street, did you use psyche-

deli° drugs there? 

	

A. 	Yes. 

O Nobody used downers, did they, to your knowledge, 

at least among the family members? 

	

A 	No. 

	

0 	Charlie Manson was against downers; isn't that a 

fair statement? 

	

A 	Yes. 

	

tl 	And when I use the expression "downers," you know 

ae. talking about barbituates, sleeping pills? 

Yes. 

Do you know somebody by the name of Paul *, atkins? 

	

A. 	Yes. 

Do you knout a Brooks Pastan? 

Yes. 

And weren't they at Gresham Street? 

I don't remember. 

Did you ever hear Manson talk about Selter-Skelter? 

Yes. 

0 	And what did he say about Belter-Skelter? 

That Helter-Skelter was the beginning of the black 

and white revolution. 

You heard him talk about Salter-Skeltor a number of 

times, didn't you? 

A 	Yes. 
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And did you holism in Efolter-Sketlort I may 

&Asa you this before. X apologiss if X did. Z don't recall. 

L 	Not rosily. 
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4 	You, believed in Charlie Manson, though, didn't 

you? 

% don't understand the question. 

0 	Very good. Didn't you believe that from time to 

time that Manson was Jesus Christ? You told us that. 

A. 	Yes. 

a 	And you believed most of the things he told you, 

didn't you? 

T don't mean things that he told you to do, like 

fetch a pail of water and do the cooking and take care of the 

babies. I mean, didn't you believe in the things he told you 

about ho he felt about life? 

A. 	Some of the things. 

Did he talk about the establishment? 

A. 	Yes. 

what did he say about the establishment? 

That it was mixed up. 

Did he tell you that the establishment was sort of 

a bad thing -- in substance or effect? 

les. 

7. am not asking you to recite verbatim what he 

told you. 

Did, he ever use the term iggiess  or ntigs," as 

applied to the establishment? 

Yes. 

And wasnit there a Beetle song called *Piggies4? 

Yes. 

And you people listened to that song from time 

.1 

2.  

3 

4 

5 

6 

7 

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

26 

27 

000119



2414 

4:2 1  to tins, didn't you? 

2 	 10. 	Yes, 

3 	 Didn't Manson believe the. Beatles were propholti, 

4 if you know? 

I'm not sure. 

6 	 Will, wasn't Manson vary -- I don't want to use 

7  a big word, but I can't think of another —wasn't Manson 

8 very praiseworthy, or thought the Beatles were a very praisie- 

9 worthy group? 

10 	 Didn't he like them a lot? 

11 	 THE COURT: You should ask, did he think they were 

12 groovy. 

13 	 THE W1TNESSI I'm not sure. 

14 	 4 	BY MR, EMIT: You are not sure whether or not 

15 Manson thought the Beatles were groovy? 

No, 

4 	Did you ever see Mr. Manson- do what you might 
18 describe as some unusual things or feats, miracles? 
is 	

Did I ever see him do anything; is that what you 

20 asked? 
21 

Yes, certainly. 

22 	
I don't remember. 

23 
Did you ever -- didn't you ever see Charlie -- 

this in Charlie Manson -- turn an old man into a young man ? 

X. 	Woo 

a 	You didn't? You didn't see that? 

No. 

ilk 	Did you ever see him turn a man of flesh and bone 
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into a skeleton? 

A. 	VD. 

You never saw him turn a living man into a 

skeleton? 

A. 	No. 

0 	You have heard of him doing that, though, haven't 

you? 

Uo. 

Did you ever see Manson acting as if he was being 

crucified on a cross? 

I don't remember. 

You can't remember at the present time any unusual 

things he may have done or said? 

I'm talking about Manson now. 

Deliver babies. 

a 	Did he deliver Susan Atkins' baby? 

Yes. 

uid he let anybody help him? 

Yes. 

a 	74as this at the Spahn Ranch? 

Yes. 

Were you there at the time? 

Yes. 

Did you help deliver the baby? 

Yes. 

how many children were there at the Spahn Ranch, 

little babies, I am talking about? 

4. Two. 
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4 	Did you ever knoirLinde tesabient 
Yee A 

q 	Did She bring achildit  a young child, with her? 

A Yea, 

q 	Did that make two children or more than two ell 

told at the SpeEm Ranch? 

A 	it made three. 

Whore werethe children.  kept? In one particular 

place, all three of them, or did they stay with their mothers 

in different places? 

A 	Different places. 

Q 	Isn't it true that Charlie Manson didn't want the 

mothers of the three children to be attentive toward their 

own baby? 

A 	Yes. 

Nobody did very many things on their own at the 

Spaha Ranch or at Topanga Canyon or Gresham Street, did they? 

MR. RAY: Calls for a conclusion. 

THE COURT; Sustained. 

Q 	BY MR. KEITH: Charles Ranson caned the tuns, 

didn't he? . 

MR. KAY: That is ambiguous. 

TEE COURT: Do you understand the question? Do you 

understand the question? 

THE WITNESS: I asinot sure. 

CI 	BY MR. KEITH: I wilt withdraw it then. 

Did you. believe that Mr. Manson, while you were 

member of the family, bad some-kind of mystical. or supernatural 
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power? 

A 	Vie, 

Q why did you come .to that belief and what did he do 

or say, in other words, that lad you to believe that Manson 

had supernatural or mystical palm? 

A 	Becomes of the music he played. 

Q Anything *Ise? 

A 	And because we could Live on a small amount of- 

mousy. 

Q 
	

Wasn't there something too about his very 

personality,  and about the things that he said to you And the 

things that he-  did that made you believe that he hada 

mystical power or supernatural or occult power? 

A 	The way ha moved his hands. 

Haw about his personality? Do you know what 

mean when I use the terra "personality", 

A 	Yes. 

Wouldn't you call him a dynamic personality? 

am not sure what a dynamic personality is. 

A very powerful personality, a domineering person- 

ality, an aggressive personality. 

A. 	don't knaw. 

Q Ydsu did what he told you to do, didn't you? 

A 	Most of the time. 

He led you around, didn't ht? 

A 	What do you mean by that? 

Ha dominated your life, didn't he, while' you were 

a member of the family? 
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A Yes, 

Ati tight. Did you ever hear Mr. Mason talk 
About death?.  

A 	Yse, 
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4 	And where was this when you heard him talk about 

death, or did he talk about death any number of different 

plates? 

	

A 	Yes. 

	

Q 	Did be talk about death at. Topanga Canyon*  if 

you remember 4— 

	

A 	I don' t remember. 
don't guess. 

	

A 	I don't remember. 

	

Q 	Did be talk about death at Gresham Street? 

	

A 	I don't remember. 

	

Q 	Did ha talk about death at the Sp*bn Ranch? 

	

A 	Yea, 

	

41 	Did he talk about death in Death Valley? 

	

A 	Yes •  

What did ha say about death, generally, in sub-

stenos', not verbatim? 

	

A 	That you had to be willing to die. 

THE COURT: You had to be willing to what? Speak up, 

please, 

THE WITNESS: You had to be willing to die. 

	

Q 	BY MR, XEITH: What else did be tell you about 
death? Did he ever talk about having no fear of death? 

	

A 	Yes. 

Did he tall you one shouldn't have any fear of 

death' 

A 	I don't 3: 	r. 

Did he ever do anything with you or did you see hto  
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do anything with anybody for rt. purpose of taking the fear 

out of then so they wouldn't be afraid to die*  like wild 

dune-  buggy rides?. 

A 	I claret understand the question. 

Q All right. 

Did you ever go on a dune buggy ride with Mr. 
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Mensoo? 

A Yes. 

Q Did you ever go on a wild dune buggy ride, with him 

where he drove recklessly? 

A 	Yes, 

Q And did he ever tell you why he would drive 

recklessly in a dune buggy? 

A 	I don't remember. 

Q Bow many times did you go' with Mr. Manson on a 

wild dune buggy ride? 

A 	Only once that I remember. 

Q And where was that? 

A 	Death Valley. 

Q What did ha do on this occasion; in other words, 

how did he drive? 

A 	Drove very, very fast. 

Q And did he drive in an area that you would con-

sider dangerous, like narrow roads or no roads at all or on 

the edge of a cliff? 

A 	Yes. 

Did you ever hear Mr. Manson talk about ego death? 

A 	Yes. 
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q 	Did he talk about erkele ege dying on * ambit Of 

oceasione 

A 	Yes.. 

-- that you can remember? 

And was this at the Spabn Ranch? 

A Yes. 

Q And Gresham Street? 

A Yes 

4 	What did be say about ego death? 

A 	That the ego had to die. 

Q Incidentally, did he ever tall you that death in 

itself was beautiful and the beginning of a better life or 

something to that effect? 

A 	I don't remember. 

Q Did he tell you why the ego had to dis? 

A 	Before you could become a beautiful person. 

And did ha try to persuade you to do what you 

could to destroy your ego? 

A 	I done  t remember. 

Q Incidentally, we have been discussing beteeen us 

certain of Manson's thoughts and philosophies that ha told 

you about; isn't that right? 

A Yes. 

Q war* these conversations on the. subjects we have 

bean discussing sort of in a group or did he always talk to 

you personally and alone? 

A 	In a group. 

Q karst all, of these philosophical conversations, 
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you can alit thist that, eared in group; isn't that 

2 
	correct? 

3 
	

A 	Yes. 

4 
	 Q 	And sofildn't Charlie 	lion do most of the talking 

5 
	

in these group discussions? 

6 
	

A 	US-, 

7 
	 ct 	As a totter of faetv 	practically Ali of the 

8 
	

talking, didn't he? 

9 
	

A 	Yes. 

10 
	 Q 	And everybody appeared to. you to listen very 

11 
	attentively; isn't that correct? 

12 
	

A 	Yes , 

13 
	

ct 	As a matter of fact they appeared to you toy hang 
14 
	on his every word; isn't that right? 

15 
	

A 	What de/ you mean by that question? 
16 
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0, 	By hanging on his every word? 

Yes, 

Being sups:attentive? 

1 don't know. 

But they ware attentive. There is no question 

about that, at these group discussions, the people that were 

listening to ,Mansont isn't that correct? 

A. 	Yee. 

And you were attentive yourself? 

A 	Yes. 

You know what I mean by attentive, don't you? 

A 	Yes. 

That means you were listening to him carefully? 

Yes. 

Did Mr. Ranson discuss with you any other members 

of the family in your presence, any other philosophical con-

cepts, 1f we can call It that? 

We have. talked about ego death and death itself 

and helter-skelter and establishment and pigs. 

Did he talk about any other subjects of a.philo-

sophical nature that you can tell us about or don't you 

remember? 

A 	That we were all going to live together happily 

in the desert. 

Oh, that was they bottomless pit? 

A 	Yeah. 

a 	He discussed the bottomlosa pit in the Death 
Valley with, you? 
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• 

L Yes.. 

	

4 	On many occasions? 

	

3 
	

Yes. 

	

4 
	

O 	You believed there was a bottomless pit where 

s you would, all live happily on the surface of the earth. didn't 

6 you? 

	

7 	 O. 

	

8 	 4 	You never believed it? 

	

9 	 No. 

	

10 	 4 	Sone other members, of the family told you they 

11  believed it, didn't that? 

	

12 	 Yes. 

	

a 	a 	As a matter of fact, weren't the dune buggies 
14 there for the purpose of looking for the bottomless pit? 

	

15 	 r guess 30., 

	

16 	 4 	That may not have been their only purpose, but 
17 that was one purpose, wasn't it? 

	

18 	 • 	Yee. 

	

19 	
4 	And did you ever see any rope that was at the 

20 Spahn Ranch or elsewhere that was to be used to get down to 
21 the bottomless pit? 
22 	 Yes, 
23 	

4 	was this golden rope? 
24 	 don't think so. 
2.3 	

0 	Who told you the rope was to be used to get to the 
26 

bottomless pit? 
27 	

believe it was Gypsy. 
28 

	

4 	That is Zathryn Share? 

000130
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A 	Yes. 

She vas a •family member, was she not? 

Yes. 

Still is.so far as you know; correct? 

Yes. 

	

5 	And you actually saw a rope at on. of the ranches? 

	

A. 	Tee 

	

5 	which one, if you remember? 

It was on a dune buggy. 

	

ft 	 Was it just one dune buggy or more than one? 

More than one. 

	

5 	Was this on Manson's special dune buggy, the rope 

to go to the bottomless pit? 

	

A. 	donut remember. 

	

5 	Did Manson have a special dune buggy? 

vets. 

	

5 	And was this dune buggy upholstered with ocelot 

skin or something very fancy like that? 

A. 	Yes.•  

	

5 	Leopard skin? 

Yes. 

	

5 	And this was Manson's command vehicle? 

Yes. 

Incidentally, how did it come about that you went 

to Olancha with Bruce Davis and this young man? Did Manson 

tell you to go there? 

Yes. 

5 	And were you to go from Olancha to the Barker 

000131
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A. 	I don't remembers 

0, 	Did Manson tell you to UT. in Mancha? 

A. 	I don't understand the question, 

0, 	Manson told you to go t3 Olancha; right? 

A. 	Right. 

Did he tell you why he wanted you to go to Olanaha? 

Or didn't he ever explain anything that he told people to do? 

A. 	I don't remember. 

a 	You don't remember his telling,  you why he wanted 
you to go there? is that what you are telling us? 

A 	Yes. 

The record isn't clear, I don't believe, on where 

Olancha is, but Olancha is at the mouth, the southern mouth 

of Owens Valley',  isn't that right? 

A 	Yes. 

a 	If you don't know tell us. It happens to be but 
if you don't know -- I don't uant'to testify. 

M. BUGL/OST: I. will stipulate to it. I will take your 

word for it. So stipulated? 

HR. EMU: Vesp it is. 
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2. 	• 
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6 

In =WV Why did you go to Oissahat 
Torwmasst cause rim sekad to4 
TO- COURT: Sy whoa? 

THE muss: Charlie, 

BY HR. =rat New, Olanchs is a very snail town, 

isn't it? 

A 	Yes. 

Youiwould doubt that therm would berate than. a 

couple of hundred people living there, at most; wouldn't that 

be a fair statement? 

A 	Ines* 

Ca 	It is almost little sore than a wide place in the 

road; isn't that right? 

A Yes. 

And where was the ranch, this run dava ranch that 

you stayed at in. relation to Olancha? 

A 	Five hundred feet outside the biggest tree at the 

and of the 02M2. 

4' Was Tex there when you got there/ 

A 	Yes. 
mr. Watson. 

And did you stay theme alone with him& 

A 	No. 

Who else was theta? 

A 	A young boy. 

Ca 	Is that the young boy you went up with to Mancha? 

A 	Yes. 

How did you gat there, by the way, hitchhike? 
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14. 	Brut* Davit drove Ullo 

Wel this young bOyin his teens? 

A lee. 

4 	HO probably was about your age, wasn't he? 

A 	/es, 

4 	Anybody else there? 

This is the ranch in Mancha, the ranch just 

outside of Mancha. 

A 	I didn't catch the question. 

Excuse re. 

1TOw long were you at the ranch outside of Olahchat 

/ wilt withdraw the previous question and ask 

this one, 

A 	About a week, 

And MIS Mz . Watson there the entire tiaot you were 

there? 

A Yet. 

And he was already there when you arrived; is that 

correct? 

A Yes, 

Did you know 'where to go; in other words, did 

Henson tell you (meetly where to go in °leach'? 

A Yes. 

Had you been to this place before in your txavalst 

A 	ifo„ 

Am, during that week you were there who stayed 

there besides yourself and Mr. Watson and the young boy*  if 

anyone? 
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1 A 	Berbers Hoyt, and I believe Ruth Hoorhouse. 

Q 	I'm sorry? 

A. 	I don't remember !abatis*. 

Ruth Pilothouse, did you sAy? 

A 	Yes. 

Is that the girl that is called Ouish? 

A 	I claret know. 

THE COURT: teat 

Just a moment. 

A JUROR: May I be excused for just a couple of seconds, 

please 

=COM: We will have a recess; is that what you want? 

THS JUROR: I don't want to inconvenience anyone. 

Tag COURT: You won't inconvenience anybody, 

We will have our afternoon recess at this time; 

and pleas* heed the usual admonition. 

(Recess.) 
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TR& COURTI People aigainst Watson. 

Let tbe record show all jurors,. all COUTIMIL and 

the defendant are present, 

I believe you wanted to call someone out of order, 

Mx. i(ay, 

MR KAY: Yes, your. Honor* two witnesses. Dr. Neguchi 

for ono question. 

THE, COURT: Is that agreeable with you? 

MR. EVBRICKs Tea, your Honor. 

DR. THOMAS T. NOGUCHI, 

recalled as a witness by and on behalf of the Peoplel  having 

been previously duly sworn, testified further as follows: 

THR CLERK: 'You have previously been sworn. Would you 

take the stand Doctor, and state your name for the record, 

pleas*. 

THE WITNESS: Dr, Thomas T. Neguchi. 

THE CLERK: Thank you. 

DIRECT EXAMINATION 

BUCLIOSI: 

Dr. No hi, did you autopsy disclose whether or 

not the bones of the victims, the five Tate victims, were 

penetrated by the knife? 

A 	Yes. 

The knives did penetrate the bones? 

A 	Yes., sir. 

Haw about Stevan Parent? 
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A 	With the exasption,Oli Steven Parlinty 

41 	But the Wyse penetrated the other vittleet  

litikwakis rotors  Sebtins and Tits? 

A 	Yea 

MR. MUM: No further quastions. 
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CROSS-EXAMINATION 

AT EM. WERICKI 

0 	Do you remember which bones on which of the 

victims were penetrated, where the stab wounds were? 

It is rather difficult, sir, since 102 stab wounds; 

however, I would be very happy to go over once again some of 

the stab wounds that went through the sternum, such as the 

flat portion of the bone, and ribs, and so on. 

You nean they went directly through the rib? 

Yes, sir, some of the stab wounds went through the 

rib. 

And some -- 

Cutting the rib in half. 

And some went through the sternum, the breastbone? 

Yes, sir. 

Do you remember on which victims that occurred? 

I'd be very happy to go over it. 

You dont have to do that. Do you remember, was it 

on more than one of the four? 

Yee, sii. 

MR. MR/en I have no further ouestions. 

MR. BUGLIOST; No further questions. 

TM COURT: You may be excused, sir. 

MR. RATt People will call Deputy Dennis Cox. 

THE COURT; Xe that the man. from. Inyo? 

MR. AM Yes. 

THE CL EM Step forward and raise your right hand. 

please. 
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You do solemnly swear that the testimony you may 

give in the cause now pending before this court shall be the 

truth, the whole truth, and nothing but the truth, so help you 

God? 

THE WITNESS* I do. 

DENNIS G. COX, 

called as a witness by the People. testified as follows: 

THE CLERK* Thank you. Take the stand and be seated 

and will you state and spell yoUr name, please? 

THE WITNESS* Dennis G. Coxt 	 C-o-x. 

DIRECT EXAMINATION 

BY MR. KAY* 

Deputy Cox, what is your occupation? 

	

A. 	Deputy sheriff. 

And where are you stationed? 

	

A. 	Inyo County Sheriff's office. 

Did you come down here today to testify in this 

trial? 

Yes, sir, I did. 

	

4 	where is Inyo County located? 

	

A. 	Approximately 200 miles due north on Highway 395 

from Los Angeles. 

	

0 	And is Olanoha, California, in Inyo County? 

	

A. 	Yes, sir, it is. 

	

4 	Where is Olancha, California, located? 

	

A. 	It is just approximately 200 miles north of Los 
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Angeles on Highway 395. 

4 	is that near the Owens River, the mouth of the 

Owens River Valley? 

X. 	Yoe, sir, it is. 

O How, Deputy Cox, directing your attention to 

August 21, 1969, at 1:45 p.m., were you deputy sheriff on duty 

for the Inyo County sheriff's station? 

Yost  I wee. 

0 	Do you know where the Hannum Ranch is? 

X. 	Yes, air. 

O where is. the Hannum Ranch located? 

A. 	It is Olancha, California. 

Now, on August 21, 1969, at 1:45 p.m., did you 

have occasion to go to the Hannum Ranch? 

X 	Yes, sir, I did. 

a 	And did you see -- well, do you know who Diane 
Lake is? 

Yes, air. 

4 	When you went to the Hannum Ranch did you see 

Diane Lake? 

Yes, sir, I did. 

5 	And where did you se* Diane? 

A. 	Bathing in a stream. 

O In a creek there? 

In a creek, yes, sir. 

5 	And was there anyone with her in the creek area? 

Yes, air, there was: there was a young, juvenile 

male. 
• 
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Nov did you have *coast= when you. saw Duane Lao 

and this young inVeniii to see r4r. Ten Watson? 

k, 	Zest  sir,. 1 did., 

0, 	And where was Mr. Watson when you first saw him? 

A 	As Z approached the female and the male subiect 

next to the creek — 

Now, when you say *female and male" you are talking 

now about Diane Lake and the juvenile? 

Diane Lake and the juvenile; I observed a cot to 

my left with, a male occupant laying on it. 
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Now, when. you went down to the creek, did you have 

a conversation with Diane Lake? 

Tim, sir, I did..  

During the conversation did you ask her anything 

about the man that was lying on the cot? 

I asked who it was. 

4 	And what did she say? 

X 	She replied it was Tex and that is all sh* said. 

4 	Then after you had this conversation with Diane, 

did you turn around and go with the young male Juvenal* towards 

your sheriff's car? 

Yes, sir. 

a 	And what, if anything, did you observe Mr. Watson 
to do when you were heading back towards your sheriff's car? 

As I passed the area of the cot, walking back, to 

my unit, the gentleman Jumped out of the cot and ran easterly 

through some bush. 

4 	When you say the gentleman, you are referring to 

Mr. Watson? 

A. 	Yes, sir. 

4 	when you had this conversation, getting back a 

minute to the creek area, whim you had the conversation with 

Dian* Lake, where she told you that this man's nave who was on 

the cot was Tax, about how far away was this cot frosighere 

you had the conversation with Dian* Lake? 

I would say approximately from me to the railing 

that separates the 

a 	This railing? 
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1 
	

nes, sir. 

2 • 
	 4 	Th. little gate? 

3 
	

L 	So, further than.that. 

4 
	

KR. RAY; I think Judge Alexander is going to look that 

up and see how many feet it is. 

6 
	

TEE COURTs I don't know how accurate this is. from 

the wall to the rail is 25 feet. 21 feet one inch. 

8 
	

iy R. KAY: Deputy Cox, I show you People's Exhibit 

9 302. Do you recognise the male that. is depicted in that 

10 photograph? 

11 
	

Yes, sir, I do. 
12 
	

And who is that? 
13 
	

That is Mr. Tex Watson. 
14 
	

a 	Did he look that way when you saw him in Olancha 
15 at the !annum Ranch on August 21, 1969? 
16 
	

Yes, quite similar. 
17 	 These bushes that Mr. Watson ran into, how high 
18 were these bushes? 
19' 	 A. 	Justabout as tall as him and some taller. 
20 	

4. 	So about six feet? 
21 	

A 	Six feet, five feet, approximately. 
22 	

After you saw Mr. Watson,  run into the bushes, did 
23 

you have occasion to talk to him at any time after that? 
24 

Yes, I did. 
25 	

Where did you talk to him? 
26 	

went back to the unit and was filling out two 
27 

field interrogation cards. About five minutes later the gentle- 
28 

man walked back to my patrol car. 
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4 	that is a field interrogation card? 

It 'is a card we fill ant on subjects that, have no 

identification. If we have some question of unusual cciremir• 

stances, we make a card out on the subject. 

4 	Did you make a field interrogation card out on Mr. 

Watson? 

Yes, I did. 

4 	By the way, did you know that his name was Mr.. 

Watson? 

No, I did not. 

4 	Did he give you a name? 

Yes, he did. 

4 	What name did he give you? 

Charles Montgomery. 

4 	I see you are looking at a card. Is this a field 

interrogation card that you took on Mr. Watson? 

Yes, it is. 

MR. =ITU: May we aee it? 

MR. :SAY: Yes. I would ask that this be marked People;s 

next in order, which I believe would be 303, possibly?, 

THE CLERK: 305. 

THE COURT: 305. 

4 	BY MR. EAT: Now, Deputy Cox, there appears.  to be 

some information on this cards is that right? 

Yes, sir. 

where did you get the information that you put on 

this card? 

I got it from the subject, Charlie Montgomery. 
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4 	Mc. Watson? 

	

L 	Yes, sir. 

Other than the fact that Mr. Watson told you his 

name was Charles Montgomery, what other information did he give 

you? 

	

L 	Ageo height, weight, color of eyes and hair. 

	

4 	U old did he say he was? 

Sr said he was 23 years of age. 

	

a 	And what did he say was the date he was born? 

	

A. 	Docember 2nd, 1945. 

Row. tall? 

Six foot. 

How much did he weigh? 

145. 

a 	Build? 
Slim. 

a 	Complexion? 
Ruddy. 

0 	And what was he wearing at the time? 

Levis, a blue shirt and no shoes. 
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CROSS EXAMESATION 

bilt, 1011eXt 

mt. Cox, did you make out a Wad interrogation 

card on Dieu*? 

A 	I arrested Diane, air,' 

What name did she use or did she give you? 

A 	Diane Bluestein; that was the day before I ran 

into Mr. Watson. 

Yols had arrested her to day before? 

A 	Yas, sir, 

It would have been on August 20th? 

A 	Yes, sir; she was released. 

And she used Diane Bluestein then; is that correct? 

A 	Vas, air. 

And how shout the young man that was with hat on 

the 21st, did you get his name? 

A 	Yes, sir. Hi waa arrested for 601W&I,Welfsre 

and Institutions Code. 

4, 	What was his name? 

A 	I can't recall his name at the timag  sir. 

Did you jot it down on a field interrogation card/ 

A 	I believe I did. T field interrogation card 

went to the office with tho arrested party. 

But you actually filad a criminal complaint on, the 

Welfare and Institutions Coda -- 

A 	Yes, sir; he was arrested and his father picked 

him up 

what did you arrest him on?. 
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WU, Welfare and Institutions Code. 

Q Was that in two County?' 

	

A 	Yee, air 	11.11 

Q And Diana was released the same day, on August 21.? 

	

'ins,A 	sir 

The infotmation we got frOta teletypt-information 

from le, A. County and the 1I stated :-star. was twentrOaC. 

Q • Did you ask her how old Shia was? 

	

A 	Yea sir. 

Q What did she say? 

	

A 	Twenty-one, 

Q goy, when you approached do you remember what Diane 

was wearing, was she dressed or undressed? 

I believe she was undressed at the time, 

llow about the other youngster with her? 

	

A 	Ile was sitting on a bucket, clothed, whittling on 

a stick, I believe. 

Where did you park your car on the ranch, if you 

remember, Zir. Cox? 

	

A 	I parked it right on the edge of that old aim 

house. 

	

Q, 	On the far side of the house, as far as the 

people — 

A 	On the east aide; the people were on the west side 

southwest -- or, correction -- southeast .side, 

Q 	So that there was actually a house in between the 

position you parked your car and where the people were around 

the creek; is that correct? 
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A 	Ngt, Sir; they wet* southeast of ths house, you 

eetild is. the front of the patrol ear. 

ct 	Then  you tallold to Diane and the young Men, did 

You? 

'Lea t  sir. 

And then you took the young, man back to the 

police car? 

A 	Yestair, 

Q 	And how close did you get to the man on this cot 

as you did that? 

A 	As X was walking past the cot? 

Yes. 

Oh, I would say as close as the court reporter.. 

And I take it that hawse clothed? 

Yes,. sir, he was. 

And you were in uniform? 

A 	Yes, sir, lima. 

As you walked by him he got up and ran off from 

the cot into the woods? 

A 	Yds, sir, he did. 

q 	And ho came back in a little bit? 

Yes, air, h did, 

q When be cams back did you ask him where ha bad 

gone? 

A 	Yes, sir. 

q What did he tell you? 

it 	He told me he was scared. 

q What else? 
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Thee*. 

2 
	 Q. 	Did hi telt you ha had eons  to urinate 

bindles? 

4 
	 A 	No, sir, I don't bolievo ha did, 

5 
	 Q 	When you say.  you don't betieves  (loos it no00 you 

6 
	don't renomber? 

7 
	 A 	Nol  sir. He did not, 

8 
	 Then you askid him his nano and he said*. °Charlie* 

9 
	Montgomery.°  is that correct? 

10 
	 A 	Yea, sir. 

11 
	 Q 	Did you ask him. whors he was born? 

12 
	

A 	I can't recalls  sir, because of the time eismsnt. 

13 
	

I do not have it on the cards  nos  sir, 

14 
	 Q 	Does, that Mean you may have, but -- 

15 
	

A 	I may haves  but I didn't have it down on the card. 

16 
	

Q 	You had no want on him; you didn't arrest Mr. 

17 
	

Watson, I take it? 
18 
	

A 	Nos  sirs  i did not. 
19 
	 When you loft you loft him there at the creek? 

20 
	

A 	Yea; sirs  I did. 
21 
	

Q, 	You loft him and Diane; correct? 
22 
	

A 	Yeas  sir. 
23 
	

Q, 	AndI take it you took the young man into custody? 
24. 	 A 	Yeas  sir • I did. 
25 
	

Did you ever walk back to the. area where you had 
26 	seen him run in an effort to get him? 
27 
	

A 	No, sir,.  1 did not at the time. I had others, 
26 	parties with me; I had the young man and I had Diane. 
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1 
	 4 	int he came back isseanterily? 

2 
	 A 	Us!  Sit, hi did*  

3 
	 Tou had newer goes to that area at all/ 

4 
	 A 	You swan after the subject rant 

5 
	

4 	Us, after the subject* 

6 
	

)4 	lb* sir, I did not* 

7 
	

4 	Ad you say anything to this three people as you 

8 	approachod thew 

9 	 A 	I coast recall if I did or not, air, really*  

10 	 41 	yvu have any recollection of announcing the 

reason for being therm or the purpose for being there? 

12 	 A 	Wall* the purpose I was thus*  sir, is 1: knew 

13 	there wars parties living out there and I had a cceplatut 

14 	fruit a subject that owned a Standard gas statue that said 

is 	there were a bunch of nude persons running around on the 

16 	Hannura Ranch. rbat's why I had reason to go out there. 

17 	 #4 	As you approached them did you say anything to the 

18 	peopLe, to Diane or this young man? 

19 	 A 	I believe I said, 	and told Diane to gat out 

20 	of the stream, 

21 	 ct 	Other than that, did you say anything alas? 

22 	 A 	I asked her who the subject was steeping on the 

23 
	cots 

24 
	

Incidentally, do you rasosibar how *id tbia young 

25 
	man was? 

26 
	

A, 	Yeas  sir; Eta was siztaani  I bellows. 

27 
	 q, 	When you asked bar the young sainls nous she said 

28 	"Ten," did shelf 
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1. 
	 A 	Yea* air. 

	

2 
	 la- 	Did /0u, ask her kit tat OW 

	

3 
	 A 	fiat  six, I did not: 

	

4 
	

Did you ask her it she knot him by any other name 

	

5 
	then Turf 

	

6 
	 A. 	I don't recall, a, if.I did or net. 

	

7 
	 Did Diane pre/duce any idaatifiaation* if you 

	

8 
	remeabsr? 

	

9 
	 A 	Nov  sir 0. she did not produce any identification. 

	

10 
	

At the time I talked to her on the — 

	

11 
	

The 20th? 

	

12 
	

A 	on the 2nd -- correction; on, let's see, the 

	

13 
	

21st -- I had already talked to her on the 20th and had 41 

	

14 
	the information ;le needed. 

	

15 
	

Did you ask. Mr. Watson for any identification? 

	

16. 	 A 	The subject? Yes, 	I did. 

	

17 
	

Did he produce any? 

	

18 
	

A 	No, six, he did not. 

	

19 
	

MR. BUBRICK: I have nothing fUrther. 

	

20 
	

MR. ZNY: I just have one further question. 
21 

22 ' 
	

REDIRECT EMAIMATION 

	

23 
	

BY MR. MY: 

	

24 
	

Besides the fact that you were in UldfOrNit  was•  

	

25 	

YOUr patrol oar  plainly marked as a sheriff's vehicle? 

	

26 
	

Yes, sir, it ins, 

	

27 
	

MR. KAY: i further questions. 

	

28 	 May this witness be excused? 

• 

• 
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in COURT: •I have a question: 'feu say the FBI advised 

you she WAS tweintrone years of ago 

'THE WirgESSI CIS, sir, and the ft records — Z believe 

it was en*  X. will have to make a. correction on that. 

THE COURT: Your report vase back that she was twenty-

one years of age? 

TEM WITEMSS: Tos s  sir; and we also got a report back 

front the L. A. County Sheriff's, Sybil Brand Institute, that 

the young lady was twenty-one years of age. 

THE COURT: I have nothing further. 

IS. nit: Xay ha be excused, your &mot? 

TEM COURT; Yea, you can go back to Tamil thank you 
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• eR742114- 	 VP! 	rt. r2  

recalled as a sitness.by the PeopleA;Aestified further as 

follows* 

TN! CLBRIts Youhaies been. previoUsly SWOrn.. Wouldyou 

restate your name for the record? *v- 
TBR M7TNBSS: Diane Lake. 

CROSR-RXAMMATXON (Resumed) 

BY MR. =TR: 

4 	Kiss Like, we were at Olanoha when we wore last 

talking. Do you remember that subject matter? 

L 	Yes, 

And you weristelling us*  I believe, who was at 

Olancha with you besides Tex:and the young man, the juvenile, 

and you told us -- incidentally, was Leslie Van Houton then 

at Olancha with you? 

No. 

You ars sure of that? 

Yee. 

Who else was there besides you, Tex, and the juva-.- 

nil**  the young man? 

Barbara Hoyt. 

TUB COMM And Gypsy? 

TUE WITNESS* No, I don't remember. 

a 	BY MR, KEITH: Ruth Morehouse*  or aren't you sure? 
I am. not sure. 

Row many people in all were there that. week? 

I don't remember. 
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The only one you remember beinglhere for sure 

other than the,  three of you was Barbara Royt? 

A 	Yes. 

0 	But there were others', you just can't remember 

their names? 

A 	Yes. 

0 	Is that right? 

A. 	Yes. 

Xs there a creek or a stream that rune near this 

ranch where you were staying? 

A. 	Yes!  

Where were you when the deputy sheriff came up? 

Int. creek. 

0 	Bow were you dressed? 

A 	In the nude. 

Where was Tex when you were in the creek? 

A When? 

a 	At the time you were in the creek when the officer 
came up, the deputy sheriff? 

A. 	In the .bushes. 

Where was the officer, the deputy sheriff, in.  

relation to you when you aaw Tax go in the bushes? In other 

words. was he some distance away, by hi■ car, or was he walk-

ing toward you or standing beside you or what, if you remember? 

A 	I don't remember. 

What was Tex doing just before he went in the 

bushes, if anything? 

A. 	Lying on the cot. 
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I Wherever* the bushes? Vow far away were they 

from the cot? 

20 fist. 

O And what kind of bushes wore they? Not, necessarily 

the name of the bush, but wore they tall bushes, little bushes, 

skinny bushes, thick bushes, or all different kinds of bushes, 

if you remember? 

They were tall. 

4 	And they didn't have much vegetation on. them, did 

they have much foilags, if you remember? Don't guess. If you 

can't remember, tell us. 

A. 	X don't remember. 

You could see Tex in the bushes, couldn't you? 

No. 

4 	However, you were paying attention to the deputy 

sheriff, weren't you? 

A. 	Yes. 

4 	13e came there to detain you, didn't he? Do you 

know. what moan when I use. the word detain? To arrest you? 

No. 

Q 	He didn't arrest you? 

No. 

Re didn't take you into custody at all? 

A 	No. 

a 	Did he do that the day before? 

A. 	Yes. 
a 	And that was for beings runaway juvenile? 

A. 	For loitering and suspicion of being a juvenile. 
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O You were released that same day, weren't you? 

	

A. 	Yes. 

	

4 	Didn't you tell this deputy sheriff, Mr. Cox, that 

pm were 21? 

	

A 	Yes. 

	

4 	As a matter of fact, you maintained your were 21 

until at least up to the time of the grand jury hearing? 

Ms. 

	

4 	Did you tell the grand jurors you were 21? 

	

?i. 	No. 

	

0 	You told, your truth about your age in front of 

the grand jury, then; is that correct? 

	

A 	Yes. 

You told everybody you were 21 so you wouldn't have 

to go home; isn't that right? 

No. 

	

0 	You wanted to stay with Manson and his family, as 

long as you could; isn't that a fair statement? 

No. 

You weren't being held prisoner at the Spahn Ranch, 

wars you. or at Olancha or Barker Ranch? 

A 	No..  

You were free to leave if you wanted to go; isn't 

that true? 

I guess so. 

pharlie Manson never told you you couldn't leave 

the ranch or you couldn"t leave the Spahn Ranch or the Barker 

Ranch. did he? Or did he? maybe he did. I don't know. 
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A. 	t don't remember. . 

	

0, 	At any rater  Charles. Manson had some kind of a 

hold =you, didn't he? Mot a physical hold but a psycholegica 

hold? 

Yes. 

And• he appeared to have the same kind of hold on 

all the members of the family, didn't he? 

MR. ammosil Calls for a conclusion, your Honor. 

THE COURT: Sustained. 

	

0 	HNC MR. REIM Members of the family just didn't 

leave, did they, the real hard core members of the family? 

They stayed with Charles Manson? 

MR. HUGLIOSI: To broad a question. It is ambiguous. 

THE COURT: Do you understand the question? 

THE WITNESS: Not fully. 

BY MR. MUTH: All right. I will withdraw it and 

go to something else. 

Did Mr. Manson ever discuss with you the subject 

of fear and other members of the family? 

• Yes. 

What did he say on that subject in substance or 

effect, generally. Not word for word, unless you can tell us 

word for word what he said? 

	

A. 	That you had to groove on the fear, just accept 

it, to overcome it. I mean, if you were afraid, just to be 

afraid, you know, to its extent. 

	

0 	Was he telling you in substance that you should 

overcome your fear of things or fear of dying or fear of other 
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people? 

L 	2 don't know. 

% 	What did you think:he meant when he told you you 

should groove on the fear? 

That you should be as afraid -- be afraid as =ash 

as you can and then you won't be afraid anymore. 

a 	In other words,. he was telling you. to get over your 
fear and he was telling you how to do ity isn't that right? 

Yes. 

And did he discuss the subject of fear not only 

with you but with other members of the family in your presanCe 

in these group conversations? 

Yes, 

0 	Did these group discussions usually occur any 

particular time of the day or night? 

Yea. 
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111.1 	 1 

2 

3 

4 

4 	And was that usually in the evening, or don't. you 

knew?.  

A. 	Yes. 

In the evening? 

Yes. 

Almost every evening; isn't that. right? 

A. 	I don't know. 

Mr. Manson led theme philosophical discussions; 

we'll call them, very often, did. ha not, and usually in the 

evening? 

A. 	Yes. 

And would there be as many as 20 or 30 family 

members present at the group discussions that Manson conducted? 

Would you repeat. tate. question? 

Yes. would. thew' be as many as many.  as 20 or 

30 family members present when. Charles Manson led the.* group 

discussions on philosophical subjects? 

A. 	I don't understand the question. 

4 	All right. Row many people would get together 

in a group, usually, or would it vary? 

A. 	- It would vary. 

But they'd all be family members, would they not? 

1 don't know what you mean by family members. 

Metbers of Manson's family. 

You know what I mean when I'm talking about Manson' 

family, don't you? 

No. 

• Wdren't you a member of Manson 's family? 
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32-2 	1 

2 

	

A 	Yee. 

Didn't his family-consist of a number of young 

women and a few young men? . 

4 
	 Yes. 

	

4 	But you don't know what I mean when I use the 

term 'Manson's family*? 

Well, not exactly, no. 

	

a 	Well, the people whose lives he regulated, weren't 
they Manson's family? 

Yes. 

	

4 	Was Mr. Watson a member of the group, of Monson's 

group? 

Yes. 

	

4 	Did you 360 mr. Watson very often at the Spshn 

Ranch, or did you just see him once in a while? 

Quite often. 

Did you ever see -him working on dune-buggies? 

Yes. 

	

a 	Isn't that what he did most of the ties during the 
daytime, at any rate, if you know? 

If you don't know, tell us, don't guess. 

A, 	Well, I don't knew.•  

You don't know what he did? 

I will withdraw that question; that's too broad. 

You did see him working on dune buggies? 

A. 	Yes. 

a 	You remember that? 

	

A 	Yes. 
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4 	And Other than that, he just sat around? 

No. 

What else did you as him do that you remember, 

if you do remather anythingt  anything else? 

He used to work on the cars, Chuck's. 

4 	Well, he mainly interested himself', then, as far 

as you know,` in mechanical things, in engines and that kind 

of thing;- is that right? 

A 	I don't_ know. 

4 	Did Manson ever discuss sex in these group meetings 

that ha conducted? 

Yes. 

4 	And what did he have to say on that subject, if 

you remember, just substance or effect; I don't mean to Barra 

you. 

Maybe I could lead you a little% Did he ever 

encourage everybody to engage in sex with everybody else? 

Yes. 

And did he ever encourage the girls to engage in 

seat with young' men 'who were visiting the ranch in order to try 

to persuade them to joins manson's ao-called family? 

A 	Yes. 

was there a time in the summer of 1969, if you 

remember, when. Manson spoke more about helter-skelter coming 

down. than he did at any other time, if you remember? 

A 	Around July. 

4 	And did Manson begin to emphasim helter-skelter in 

July of 1969? 
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Yes. 

0 	You understood when X used the word *emphasis*? 

Yes. 

4 	In other words, that moans lay it on a little 

thicker than he had before -- something wrong with your back? 

You have got poison oak, is that the trouble? 

Mm-hmm. 

MR.' KAY: Don't scratch. 

MR, KEITH: Well, I lost the thought for a minute. 

THE COURT: He was emphasising helter-skelter in July 

of '69. 

Are you still living in the bushes? 

Where did you get that poison oak? 

THE WITNESS: Swimming* 

MR. KEITH: Swimting? 

THE COURT: Swimming amongst the oaks? 

4 	BY MR. KEITH: Getting back to Olancha, when 

Charles Watson supposedly told you something about these homi-

cides or murders, as you have put it, did he actually use the 

word "murders'? 

Yes. 

a 	Do you remember what he said word for word, ver- 

batim? 

A. 	What do you mean by "verbatim"? 

4' 	Do you remember exactly, word for word, what he 

said to you in Olanoha in August of 1970 -- excuse me, '69. 

A. 	No. 

4 	Do you remember anything of what he said about'  
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these evxders? 

A. 	%es. 

Are you telling us, or did you tell us what you 

think you remembered he said — strike that question. 

Was anybody else there at the time in your imme-

diate presence when Mr. Watson supposedly told you something 

about some carders? 

go. 

But there ware other people living at this ranch; 

isn't that right? 

!lot at the time. 

a 	You and he were alone, along with the young boy? 

im riot sure. 

Was there a newspaper thera? 

yes 

were you reading the newspaper? 

▪ Yes. 

Incidentally, Mr. Watson has never hurt you or 

threatened you, has he? 

?Ia. 

0.• 	And you weren't afraid of him, were you? 
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4. 	Did hi till you. this about this. Maus Liston 

that doper/ sof ff etas on ,tom beinst 

A. 	2 don't remember. 

4 	Do you know what I aro talking about? Deputy Coir? 

A Tes, 

41 	Li any event, you never told Deputy Oos of any 

other deputy sheriff in that area, in the °leech' arms, what 

Mr. Watson had told you, did you? 

at 	no 

A umber of police officers talked to you about 

this case, did they not? 

A Yea. 

Q This was in tioveraber and December 1969? 

A Yes. 

Q That the police officer talked to you about the 

case? 

A Tea. 

That would be Dr. Gutierrez and Sartorial 

A wit 

Any others? 

A NO. 

And you had a number of conversations with the 

patina officers, didn't you? 

About the case it, semeral and about Charles 

Manson; islet that right? 

A Ye*. 

Q 	And did you aver tell any of these police officers 
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what you tip us today in court libent what Watson said? 

A Su* 

Visa was tbri first am you told anybody aunt 

what Watson had to sayt 

A in dor. 

At Macchia When? 

A 	Dacesber* 

01 whet lou? , 

A 	1.969, 

Who did you tali it to? 

A 	Jack Gardner. 

4 	k wax — you wars son of his ward*  wasn't 3vut 
Jack Gardner's card? no you know what I mean when I say ward? 

was your guardian, in other uerds? 

A 	Not at the time 

Jack Gardner is an investigator in indepandenae, 

California, isn't fas? 

A Yes, 

A district attorsuryt a investigator at the tie*? 

A Tea, 

And you timid with his for sous pariod o Oast  

didn't you/ 

A Us, 

Now long did you Live with his? 

A 	Nine months*  

4 	Was this sitar you got out of Patton Stets 

Ibspitai? 

A Yes, 
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4 This is a metal .issue, italt, 

A TO* 

" 	SU Maw will You wen. Maaitted to. a Mutat 

ioatitutiOn- at the time you want this*? 

A Yes* 

And did. the. judo in ;taro County telt yew why you 

were being comisittadt 

A Us* 

4 	Did be tell you or do you reseiber whether or inn 

he told- you that he found you to be a gravely 	Passau 

sentallyt- 

A 	Z don't remscber, 

But in any avant you were COillittad by court order 

to Patten', 

A Yen* 

4 	And you talked to daetors at Patron, I suppoes? 

A 	lioa. 

of4 	about this eau Immunity. You saw nurses 

and you saw psychologists and yuu sae' a psychiatrist or toot 

isn't that right? 

A Yes, 

Tell also saw Kr:. Bulgiest? 

A Tee, 

wax. you still a patient at footmen whin you saw-

Buglioall 

A US. 

time Wag utter meting Kr. Scaliest were you at-

lisased free baton? 
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• 2532 

	

A 	I Abet' remembar. 

bid. • short time or • few days or * month Or 

weeks or what? 

A Moths. 

Meths after you saw B. Burettosit 

A Mg* two, 

	

4 	?On are sure. it was .as long as too maths? 

	

A 	It was approaimetoly that loam. 

And fmmt the when you war* released from Patton, 

didn't you go back to live in Independence, California? 

A tb, 

Where did you got 

A Us Mo. 

	

4 	Okay. Big Pin* isn't wry far from Independents, 

is, it? A few miles up the road;. isn't that right? 

A No. 

Wham is Big Pins in relation to Indepsndeneet 

	

A 	Around thirty miles. 

	

4 	But it is in In* County, isn't it? 

A Yes. 

	

4, 	And you stayed with Mx. Gardner there? 

A Yes. 

And was he made your guardian or your looter 

parent? 

	

A 	Y11114 

And you didn't go home* did you? 

A Ho. 

At that time when you were srelessed from Patton 
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veto you ifolistS -still liviagt 

A 	Mit* 
----javrietcs Orly 	toisst.belet 11,124 tolitstber* 

you know? 

A 	COuld you rostate the questient 

tiftp. MUM I balm forgottos it, 
Tilt CSI This mist* hi a owl time to rains. 

Ladies and outlaw= 01 tho jury#  we are going to 

take a room early today until to 	morning at 9t3(4 
awe spin do not fora or empress any Opiate* in 

this em*  de not discuss It mon yourraelwas or with anybody 

else and pleas* keep au open ailed, 

• ar: adjournment vas taken until 9:30 a.* 

Wodnesday#  August 25# 19114 
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